
                                                                                                                                                                                    

                                                                                                                                                                                    

ACTA DEL PLE DE L’AJUNTAMENT DE REUS

Núm.: 04/2018

Caràcter: ordinari   
Data: 09.04.2018
Horari: de 16:06 a 20:47
Lloc: Saló de Plens del Palau Municipal 

Hi assisteixen:
Carles Pellicer Punyed, alcalde-president 
Xavier Angelergues Abellà
Marc Arza Nolla  
Montserrat Caelles Bertran
Mariona Cuadrada Monteverde
Jordi Cervera Martínez
Oriol Ciurana Zaragoza
Maria Dolors Compte Llusà 
Sebastià Domènech Bosch 
Joaquim Enrech Garola
Edgar Fernández Blázquez
Guillermo Figueras Talarn
Montserrat Flores Juanpere
Sandra Guaita Esteruelas 
Josefa Labrador Barrafón
Noemí Llauradó Sans
Marta Llorens Pérez
Andreu Martín Martínez
Ana Isabel Martínez Serrano
Hipòlit Monseny Gavaldà   
Damián Morales Arcas, (s'incorpora en el moment en que consta a l'acta) 
Maria del Carmen Pozuelo Blanco 
Marta Puig Beltran  
Daniel Rubio  Angosto 
Juan Carlos Sánchez Martínez
Maria Dolors Sardà Lozano
Montserrat Vilella Cuadrada

Jaume Renyer Alimbau, secretari general
Baldomero Rovira López, interventor 
M. Rosa Ferré Amador, adjunta a la Secretaria General
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ORDRE DEL DIA

1. Aprovació de l'acta del dia 5 de març de 2018.

2. Informació de l’Alcaldia.

MOCIONS DE L'ALCALDIA 

3. Alcaldia. Nomenament de membres i representants en distints òrgans, organismes i
entitats.

TRANSPARÈNCIA 

4. Assessoria Jurídica. Aprovació inicial de la Carta de serveis del Servei de Joventut

SERVEIS GENERALS I ECONÒMICS 

5. Intervenció. Donar compte de les resolucions de l'exercici 2017 previstes a l'art. 218
del TRLRHL, en compliment de la resolució de 10 de juliol de 2015 del Tribunal de
Comptes.

6. Gestió Econòmica i Pressupostària. Aprovació inicial de l'expedient de modificació
de crèdits del pressupost vigent de 2018 de l'Ajuntament.

7. Servei d'Aprovisionaments, Contractació i Patrimoni. Aprovació de la revisió de
preus de la concessió administrativa del servei públic integral de recollida de residus
sòlids urbans i de neteja viària de Reus.

SERVEIS DE TERRITORI I URBANISME

8. Medi Ambient. Resolució d'un procediment sancionador per infracció de la
normativa sobre tinença d'animals potencialment perillosos.

SERVEIS A LA PERSONA 

9. Cultura. Aprovació dels preus públics de la Fira del Circ Trapezi, 2018.

10. Cultura. Aprovació de preu públic corresponent al servei de connexió elèctrica per
la Diada de Sant Jordi, 2018.
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PROPOSTES DE RESOLUCIÓ

11. Proposta del Grup municipal del PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA–
CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) de suport a la implementació de la Renda
Garantida de Ciutadania.

12. Proposta del Grup municipal del PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA–
CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) sobre l'escolarització equilibrada als centres
educatius de la ciutat.

MOCIONS DELS GRUPS MUNICIPALS

13. Moció del Grup municipal CIUTADANS–REUS (C’S) sobre la seguretat i la visibilitat
en els passos de vianants i en els encreuaments de Reus. 

14. Moció del Grup municipal CIUTADANS–REUS (C’S) per a l'adopció de mesures
contra l'ocupació il·legal d'habitatges.

15. Moció del Grup municipal del Partit Popular (PP) per tal de desenvolupar
definitivament el pavelló esportiu "El Molinet" annex a l'IES Roseta Mauri.

16. Moció del Grup municipal CANDIDATURA D’UNITAT POPULAR (CUP) d'adhesió al
projecte STOLPERSTEINE de reconeixement als deportats als camps nazis.

17. Moció del Grup municipal CANDIDATURA D’UNITAT POPULAR (CUP) de suport als
comitès en defensa de la república.

Assumptes sobrevinguts, si s'escau. 

Precs i preguntes.
    

Desenvolupament de la sessió 

Les intervencions orals realitzades en aquesta sessió per l’alcalde, regidors i, en el
seu cas, el secretari i l’interventor als diferents punts de l’ordre del dia assenyalats
a l’acta amb ES PRODUEIX DEBAT o ES DÓNA RESPOSTA estan contingudes en
suport digital àudio autenticat, amb la incorporació de la signatura d’aquesta
Secretaria General. Una vegada aprovat l’esborrany de l’acta d’aquesta sessió, les
esmentades intervencions orals quedaran incorporades automàticament a l’acta,
formant part, d’una manera intrínseca i indissoluble, de l’esmentat document
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administratiu, d'acord amb els articles 26, 36, 70.2, 71 i 80.2 de la Llei 39/2015 d'1
d'octubre sobre procediment administratiu comú de les administracions
públiques, articles 17 i 18 de la Llei 40/2015 d'1 d'octubre de règim jurídic del
sector públic, article 4 i disposició addicional primera sobre fe pública i ús de
signatura electrònica de la Llei 59/2003, de 19 de desembre, de signatura
electrònica, procedint-se a la preceptiva publicació a la web municipal.  

Oberta la sessió per la presidència es passen a tractar el temes següents: 

ORDRE DEL DIA

1. Aprovació de l'acta del dia 5 de març de 2018.

S'aprova per unanimitat l'acta del ple, del dia 5 de març de 2018.

2. Informació de l’Alcaldia.

- El Sr. Pellicer informa que la Junta de Portaveus tinguda el dia 6 d'abril va donar el seu
suport  a les següents declaracions:

- Proposta de Resolució del Grup municipal CANDIDATURA D’UNITAT POPULAR
(CUP) per a fer suport al manifest del Comitè de Defensa de la República de Reus. 

"El poder del poble més viu que mai.

En una setmana en què els CDR hem agafat el timó de les protestes al carrer, hem vist
com les estructures de poder del règim del 78 han posat en marxa tots els mecanismes
a llur abast per a atacar i criminalitzar el nostre moviment. Aquesta campanya,
orquestrada pel govern espanyol i interpretada per tot l’aparell repressor de l’Estat, ha
estat amplificada pels mitjans de comunicació públics i privats, a l’uníson, sense fissures,
sense la mínima ètica professional, sense cap mena de respecte al dret a una informació
fidedigna, amb l’únic objectiu de fer creure que existeix un marc de violència que legitimi
la repressió envers nosaltres i posar-nos a la diana de les agressions feixistes i al punt de
mira de la persecució política i judicial.

Davant aquesta situació els CDR de Reus volem manifestar que:

1. Els CDR són un moviment nascut espontàniament del poble per a defensar el
referèndum de l’1 d’octubre.

2. Som transversals, assemblearis, no tenim líders ni portaveus, les nostres
assemblees són obertes i qualsevulla persona hi pot participar.

3. Treballem per i per a la República Catalana des de les nostres ciutats, pobles i
barris, defensant els valors republicans, una societat més justa i un futur millor
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per a tots, lliure de les servituds i la corrupció sistèmiques d’un estat espanyol
hereu del franquisme que ho va deixar tot lligat i ben lligat. 

4. Organitzem tota mena d’actes per a defensar els nostres objectius, alguns tan
«perillosos» com la lectura de poesia, música per la llibertat dels presos polítics,
engalanar la nostra ciutat amb llaços grocs, fer cercaviles, organitzar xerrades,
debats públics o promoure que un parc de la ciutat s’anomeni «Parc 1 d’octubre»
en record a una jornada històrica que va canviar les nostres vides.

5. Davant la persecució sistemàtica i continuada contra tot allò que soni a
República, nosaltres defensem la lluita no-violenta i la resistència pacífica. No ens
faran desistir ni amb amenaces ni fomentant els actes feixistes que sempre
resten impunes. Només el poble decidirà allò que vol ser.

6. No acceptarem les imposicions ideològiques, no acceptarem les restriccions de
les nostres llibertats, no acceptarem que es normalitzi la repressió continuada,
no acceptarem la persecució de les idees i del lliure pensament, no acceptarem
que ens vulguin espantar, no acceptarem res que no sigui la voluntat d’un poble
lliure que vol decidir el seu futur. No ens autocensurarem.

7. Seguirem treballant per a construir la República que vam votar i guanyar l’1
d’octubre. Ho farem de forma constructiva, tant com a col·lectiu com de forma
individual. Promourem i donarem suport a tots els actes que tinguin aquest
objectiu.

I per tots aquest motius demanem:

Primer. La més ferma condemna a l’Estat per l’amenaça i persecució permanent a què
s’està sotmetent a organitzacions i persones, per part de certes institucions públiques i
mitjans de comunicació, pel simple fet de defensar la independència de Catalunya.
Essent un greu atemptat contra el seu dret a la lliure expressió.

Segon. Ens sentim especialment preocupats per la voluntat absolutament abusiva de les
institucions de l’Estat espanyol de criminalitzar espais polítics com els CDR (Comitès de
Defensa de la República) amb acusacions del tot fora de lloc, amb independència de la
valoració que mereixin les formes d’expressió emprades, que en qualsevol cas han estat
sempre pacífiques.

Tercer. Que els grups municipals se sumin a la signatura d'aquest manifest i, en cas de
sumar majoria al ple municipal de Reus, aquest sigui llegit a l'inici de la seva celebració."

- Moció del Grup municipal del PARTIT DEMÒCRATA (PdeCAT)-CiU referent a la
Moció que presenta el seu grup per la llibertat d'expressió i manifestació. 
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"La democràcia és el principi que ho impregna tot. Democràcia entesa com a valor
màxim que ha de regir l'esdevenir de la societat i l'actuació de les institucions.
Democràcia entesa com l'evidència que els qui decideixen és la ciutadania. I el passat 21
de desembre, els ciutadans van apostar a les urnes unes opcions polítiques que
conformen majoritàriament un camí sobiranista per a Catalunya. 

I aquest camí des de Catalunya, les seves institucions i la societat, s'ha defensat i s'ha
manifestat sempre de manera pacífica, no violenta i cívica, amb respecte a la llibertat
d'expressió i de manifestació, com s'ha demostrat al món tots aquests anys.

Des de l'Ajuntament de Reus, igualment, hem de treballar en propostes per a la societat
que generin expectatives d’un futur millor basades en el progrés i la igualtat, i no limitar-
nos a actituds que avivin la confrontació, i que trenquin qualsevol possibilitat de diàleg
degenerant en col·lectius enfrontats, així com trencant el lligam entre les institucions i
la societat tornant-les antagòniques.

Conseqüentment, cal apressar-se per reduir els espais de crispació i enfrontament,
entenen, però, que la discrepància política i la llibertat d'expressió han de prevaldre com
a dret fonamental que són i com a motor de la vida social en democràcia, 

S'acorda: 

Primer. L'Ajuntament de Reus insta a tota la societat a continuar mantenint la
convivència i la pau des del legítim dret a llibertat d'expressió i manifestació, que
emparen tant la protesta com la discrepància política, i que fan de la democràcia i l'estat
de dret un valor fonamental.

Segon. Les protestes i actes al carrer, en qualsevol forma no violenta, són conseqüents
amb el respecte al dret a la manifestació i la llibertat d'expressió."

- Proposta de Declaració institucional del Grup municipal CIUTADANS–REUS (C’S)
per donar suport a la festa de Sant Jordi com a Patrimoni Cultural Immaterial de
la Humanitat.

"La festivitat de Sant Jordi cada cop és més valorada per molts ciutadans de Catalunya
que la senten pròpia. És una festivitat cultural lligada als llibres, alhora que expressa
sentiments mitjançant el regal d’una rosa.

Des de fa uns anys hi ha hagut iniciatives, algunes d’elles provinents de la societat
catalana, encaminades a que la festivitat de Sant Jordi sigui reconeguda pel seu valor a
nivell internacional. És innegable que aquestes expressions són compartides per bona
part de la societat catalana.
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Així mateix, el dia 21 de desembre de 2016 s’ha aprovat al Congrés dels Diputats per
unanimitat una proposició no de llei que literalment diu: “El Congreso de los Diputados
insta al Gobierno de España, previa aprobación por el Consejo de Patrimonio Histórico y
su Grupo de trabajo de Patrimonio Mundial e Inmaterial, a dar apoyo a las iniciativas
que surjan del Parlament de Cataluña, del Govern de la Generalitat y de la sociedad civil,
que persiguen inscribir la festividad de Sant Jordi en la lista de Patrimonio Cultural
Inmaterial de la Humanidad de la UNESCO”.

També el dia 15 de març de 2017 el Parlament de Catalunya va adoptar la Resolució
534/XI, sobre el suport a les iniciatives per a declarar la Diada de Sant Jordi patrimoni
cultural immaterial de la humanitat de la UNESCO.

Per tots aquests motius, el Grup Municipal de Ciutadans proposa a la Junta de Portaveus
l’adopció dels següents acords: 

Primer. Donar suport a totes les iniciatives que cerquen declarar la festa de Sant Jordi
com a Patrimoni Cultural Immaterial de la Humanitat en el marc de la UNESCO.

Segon. Autoritzar l’Alcalde-President a realitzar els actes i gestions que es corresponguin
per complir l’acord anterior.

- Proposta de resolució del Grup municipal ERC-MES-MDC-AVANCEM referent a la
Proposta de Declaració Institucional de les Ciutats Defensores dels Drets Humans (
DH).

"La pau, els drets humans i la solidaritat han de ser eixos vertebradors de qualsevol
políticapública, a escala nacional i internacional. Els municipis, com a administració més
propera a laciutadania, s’han constituït en actors d’aquestes polítiques des de fa com a
mínim 20 anys, amb l’adopció de la Declaració de Barcelona sobre Ciutats i Drets
Humans (1998) que donà peu a l’aprovació, dos anys més tard, de la Carta Europea de
Salvaguarda dels Drets Humans a la Ciutat.

En solidaritat i suport amb les lluites pels drets humans que se succeeixen per tot el
món, diversos municipis catalans organitzem per sisè any consecutiu, amb suport de la
societat civil i d’altres institucions públiques, el projecte Ciutats defensores dels drets
humans, que enguany tindrà dues edicions, de primavera i tardor.

Aquest projecte posa en valor la tasca de defensores i defensors de drets humans:
individus i associacions civils que promouen i protegeixen els drets humans i les
llibertats fonamentals, particularment pel que fa a col·lectius històricament
vulnerabilitzats com dones, joves, minories, i persones desplaçades o desposseïdes.
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Molts d’aquestes defensores i defensors posen en perill la seva vida i llibertat pel fet de
reivindicar i exercir drets que són universals: drets socials i de participació política que
són trepitjats grollerament als seus països per les autoritats públiques o amb la seva
aquiescència.

Segons Front Line Defenders, més de 300 defensors i defensores han estat assassinats
per la seva tasca l’any 2017. I les pressions i amenaces afecten cada any a milers més.

És per això que un any més donem suport al projecte de Ciutats defensores dels drets
humans i:

Primer. Reivindiquem la vigència i ple respecte dels drets reconeguts internacionalment,
així com del dret de les defensores i defensors de drets humans a desenvolupar la seva
tasca sense riscos ni amenaces.

Segon. Recordem i donem suport a la crida feta per les Nacions Unides ara fa vint anys
de defensar als qui defensen els drets humans, com a compromís ètic i polític dels
governs democràtics.

Tercer. Recordem que les minories de tot tipus es troben en una situació d’especial
vulnerabilitat davant la violació dels drets humans i que cal protegir amb especial
atenció els seus drets.

Quart. Condemnem la imposició de limitacions a les activitats dels defensors i
defensores de drets humans, incompatibles amb el dret internacional dels drets
humans, i llur persecució per part de governs autoritaris.

Cinquè. Renovem el nostre compromís amb els drets humans i ens comprometem a
mantenir i intensificar les polítiques públiques locals de suport als defensors i
defensores de drets humans, tant a escala local com internacional."

ES PRODUEIX DEBAT 

El Sr. Pellicer seguidament informa del següent: 

De la presentació de la Unitat de Mediació de la Guàrdia Urbana de Reus als quals
felicita per la labor que fan.  

De distints actes institucionals tinguts amb motiu de la commemoració del Dia
Internacional de les Dones destacant la lectura de la declaració Institucional al Saló de
Plens de l'Ajuntament i al Teatre Bartrina així com que aquests actes es van fer
conjuntament entre l'Ajuntament i l'Institut Català de les Dones. 
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De l'assistència a la conferència inaugural de l'Any Caselles que va tenir lloc al Palau
Bofarull amb molta assistència de públic. 

De la descoberta, el dia 14 de març de 2018, dels retrats de l'escriptor Sr. Xavier Amorós
Solà i del teòleg Mn. Josep Gil Ribas a la Galeria de Fills Il·lustres de l'ajuntament de
Reus. 

De l'assistència a l'Assemblea de la Federació d'Associacions de Veïns de Reus al Centre
Cívic Ponent. 

De la presentació del Ciri Pasqual i del programa de Setmana Santa 2018 a la Galeria
d'Art Anquin's.

De l'obertura del nou pàrquing asfaltat i de la inauguració del nou pipican al Barri Gaudí.

Del retorn de les propostes del Consell d'Infants per a fer-ne un seguiment al Centre
Cívic Llevant.

De l'acte institucional del Dia Mundial de la Poesia a la Biblioteca Xavier Amoròs.

De l'encesa de llums de la façana de l'escola Prat de la Riba.

De la presentació de l'opuscle Armats de la Sang 2018. 

De la reunió de la Taula Estratègica de l'Aeroport que va tenir lloc a la Delegació del
Govern.

De l'assistència al Pregó de Setmana Santa, a càrrec de mossèn Joan Anton Cedó, Prior i
Arxiprest de Reus, al Palau Bofarull. 

De l'assistència a la cloenda del 20è Festival Europeu de Curtmetratges al Teatre
Bartrina amb molt d'èxit de públic. 

De la descoberta de la placa commemorativa del 80è aniversari dels bombardeigs de
Reus a la plaça Prim. 

De la inauguració de l'Olimpíada Escolar al Pavelló Olímpic.

De l'espectacle inaugural de Reus, Ciutat de la Música, amb l'espectacle Reus és música,
a la plaça del Mercadal. 
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De l'assistència al partit de quarts de final de la Copa d'Europa de Hoquei Patins entre
el Reus Deportiu i el Liceo. El Reus Deportiu va vèncer per 7-2, remuntant l’eliminatòria i
classificant-se per la Final a 4 de la Copa d’Europa. 

MOCIONS DE L'ALCALDIA 

3. Alcaldia. Nomenament de membres i representants en distints òrgans,
organismes i entitats.

"Atès que per diferents acords plenaris s'han nomenat els membres en diferents òrgans
i organismes de l'Ajuntament.

Vista la proposta del Grup Municipal de Ciutadans - Reus (C'S) de substituir un membre
del Consell Municipal de la Gent Gran. 

Vista la proposta de la regidora delegada de l'Àrea de Benestar Social de nomenar els
representants del Club de Ball esportiu "Wapacha Diversity" i de substituir als
representants de l'Associació d'Alzeimer de Reus i Baix Camp en el Consell Municipal de
la Discapacitat.

En conseqüència es proposa al Ple de la Corporació l’adopció del següent acord:

ÚNIC: Nomenar els membres dels següents òrgans municipals complementaris:

CONSELL MUNICIPAL DE LA GENT GRAN

- Un representant de cada partit polític o coalició electoral amb representació a
l'Ajuntament:

(C'S):  Sr. Antonio Cobelo Ibarrola, en substitució del  Sr. Manolo Bermudo Hombrao

CONSELL MUNICIPAL DE LA DISCAPACITAT

- Un representat de cadascuna de les entitats legalment constituïdes i inscrites al
registre municipal d'entitat ciutadanes que desenvolupin activitats que estiguin
vinculades a la discapacitat:

Primer. CLUB DE BALL ESPORTIU "WAPACHA DIVERSITY": com a representant titutar, Sra.
Isabel Pérez Bermudo i com a representant suplent, Sra. Rosa Ferreiro Castileiras.

Segon. ASSOCIACIÓ D'ALZHEIMER DE REUS I BAIX CAMP: com a representant titular, Sra.
Misericòrdia Sánchez García, en substitució del Sr. German Sánchez Camacho Yebra i
com a representant suplent Sra. Francisca Jové Latour, en substitució de la Sra. M.
Carmen Soler Martínez."
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Sotmesa la proposta a votació, s'aprova per unanimitat. 

TRANSPARÈNCIA 

4. Assessoria Jurídica. Aprovació inicial de la Carta de serveis del Servei de
Joventut

“Atès que l'article 25 de la Llei 7/1985, de 2 de abril, reguladora de las bases del règim
local preveu que el municipi, per la gestió del seus interessos i en l'àmbit de les seves
competències, pot promoure activitats i prestar els serveis públics que contribueixin a
satisfer les necessitats i aspiracions de la comunitat veïnal. 

Atès que la Llei 33/2010, d'1 d'octubre, de polítiques de joventut regula i desplega la
competència exclusiva de la Generalitat de Catalunya en matèria de joventut, i preveu
en el seu article 7.2 que els governs locals de Catalunya, juntament amb l'Administració
de la Generalitat, poden actuar en matèria de joventut. Vist, així mateix, l'article 13.1 de
la citada llei, que enumera les actuacions complementàries que poden dur a terme els
municipis en matèria de joventut.

Vist que el que estableix l'article 59 de la Llei 19/2014 de 29 de desembre, de
transparència, d'accés a la informació pública i de bon govern, de la Generalitat de
Catalunya, que preveu que l'Administració pública ha de garantir que els serveis de la
seva competència es presten en unes condicions mínimes i raonables de qualitat, i ha
d'incloure cartes de servei en el marc regulador dels serveis públics bàsics.

Atès que els serveis tècnics municipals han elaborat un esborrany de Carta de serveis
del Servei de Joventut a la ciutat de Reus.

Vist l'informe emès pels serveis tècnics de joventut de data 7 de març de 2018, en
relació a la carta de serveis elaborada, obrant en l'expedient de referència.

Vist l'informe jurídic emès per l'Assessoria Jurídica de data 12 de març de 2018 pel qual
s'informa favorablement sobre el contingut de la Carta, en la mesura que s'ajusta amb
el que preveu la Llei 19/2014, del 29 de desembre de transparència, accés a la
informació pública i bon govern.

Atès que l'esmentada Carta de serveis té naturalesa reglamentària, de conformitat amb
l'article 59.2 de la Llei 19/2014 de 29 de desembre, de transparència, d'accés a la
informació pública i de bon govern, de la Generalitat de Catalunya.
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Vist el que disposen l’article 49 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del
règim local, l’article 178 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el
text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya i els articles 60 i següents del
Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i
serveis dels ens locals, que estableixen el procediment d’aprovació de les ordenances i
reglaments locals.

Per tot l’exposat, i amb el previ dictamen de la Comissió Informativa de Transparència,
es proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels següents acords:

Primer. Aprovar inicialment la Carta de serveis del Servei de Joventut, en els termes i
amb el contingut que consta a l’expedient de referència.

Segon. Sotmetre aquest acord i l’esmentada Carta de serveis al tràmit d’informació
pública, en els termes previstos a l’article 63 del Reglament d’obres, activitats i serveis
dels ens locals. En cas que en el decurs d’aquest tràmit no es presentin reclamacions o
al·legacions, l’acord d’aprovació inicial de la Carta de serveis del Servei de Joventut
esdevindrà definitiva.”

LA SRA. FLORES EXPLICA EL TEMA I ES PRODUEIX DEBAT. DURANT EL DEBAT
S'INCORPORA EL SR. MORALES.

Sotmesa la proposta a votació, s'aprova amb 21 vots a favor ((PdeCAT)-CiU: Srs./Sres.
Pellicer, Vilella, Monseny, Arza, Sardà, Enrech, Caelles; C'S: Srs./Sres. Sánchez, Morales,
Figueras, Labrador; PSC-CP: Srs./Sres. Martín, Martínez, Guaita, Pozuelo; PP: Sr.
Domènech i Sra. Compte; ERC-MES-MDC-AVANCEM: Sres. Llauradó i Flores; AREUS: Srs.
Cervera i Rubio) i 6 vots en contra (CUP: Srs./Sres. Llorens, Fernández, Cuadrada,
Angelergues, Ciurana, Puig).

SERVEIS GENERALS I ECONÒMICS 

5. Intervenció. Donar compte de les resolucions de l'exercici 2017 previstes a l'art.
218 del TRLRHL, en compliment de la resolució de 10 de juliol de 2015 del Tribunal
de Comptes.

"El President del Tribunal de Cuentas, per Resolució de 10 de juliol de 2015, va disposar la
publicació de l'acord del Ple de 30 de juny de 2015, pel que s'aprova la instrucció que
regula la remissió telemàtica d'informació sobre acords i resolucions de les entitats locals
contraris a reparaments formulats per interventors locals i anomalies detectades en
matèria d'ingressos, així com sobre acords adoptats amb omissió del tràmit de fiscalització
prèvia.

L'objecte de la instrucció és la de donar compliment a l'obligació prevista a l'article 218.3
del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s'aprova el Text Refós de la Llei
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Reguladora de les Hisendes Locals, estant sotmeses a aquesta obligació els òrgans
interventors de les entitats locals subjectes a control intern sota la modalitat de
fiscalització prèvia, aquesta obligació també abasta a qualsevol altra entitat del sector
públic local adscrita o dependent que estiguin sotmeses a l'esmentada modalitat de
fiscalització.

El contingut de la informació a remetre es detalla en l'apartat II de la Resolució de 10 de
juliol de 2015 i es concreta en els següents apartats:

1. Informació general.
2. Acords de despeses contraris al criteri d'un reparament de l'interventor.
3. Acords i resolució amb omissió del tràmit de fiscalització prèvia.
4. Anomalies en la gestió d'ingressos.

En relació a l'apartat 2, durant l'exercici 2017, per part de l'Ajuntament i dels seus
Organismes Autònoms i altres entitats incloses dins l'àmbit objectiu de la resolució
indicada, no s'ha adoptat cap acord d'aprovació de despeses contrari al criteri d'un
reparament de l'interventor.

En relació a l'apartat 3 el seu contingut es concreta en expedients administratius de
despesa, hagin estat instrumentats o no en expedients de reconeixement extrajudicial
de crèdits, tramitats al marge del procediment i, en tot cas, amb omissió de la
fiscalització prèvia. En aquest sentit durant l'exercici 2017 s'han adoptat les resolucions
que s'indiquen en el quadre adjunt.

Entitat
Número De-
cret Data Decret

Exercici pressu-
postari en el 
que ha tingut 
efectes

Import de les 
obligacions re-
conegudes

Ajuntament de Reus 2017001033 30/01/17 2016 85.759,59 €

Ajuntament de Reus 2017002592 28/02/17 2016 871.088,51 €

Ajuntament de Reus 2017002901 06/03/17 2016 283.920,99 €

Ajuntament de Reus 2017005959 05/05/17 2017 353.726,21 €

Ajuntament de Reus 2017008743 13/07/17 2017 478.669,95 €

Ajuntament de Reus 2017009435 04/08/17 2017 206.350,46 €

Ajuntament de Reus 2017011844 16/10/17 2017 243.033,00 €

Ajuntament de Reus 2017014107 30/11/17 2017 141.292,96 €

Ajuntament de Reus 2017013885 27/11/17 2017 134.121,32 €

Ajuntament de Reus 2017014894 19/12/17 2017 79.430,73 €

13



 

Ajuntament de Reus 2017015182 27/12/17 2017 117.078,20 €

Consorci Teatre For-
tuny 79/2017 21/09/17 2017 4.516,00 €

Consorci Teatre For-
tuny 101/2017 14/12/17 2017 463,17 €

TOTALS 13 2.999.451,09 €

En relació a l'apartat 4, durant l'exercici 2017, en relació a l'Ajuntament i els seus
Organismes Autònoms i altres entitats incloses dins l'àmbit objectiu de la resolució
indicada, no s'han observat anomalies en la gestió d'ingressos.

De tot el qual es dona compte al Ple de l'Ajuntament als efectes del seu coneixement i
posterior tramesa al Tribunal de Cuentas i a la Sindicatura de Comptes així com de la
seva inserció en el Compte General de l'exercici 2017."

EL SR. ROVIRA EXPLICA LES RESOLUCIONS

Els membres del plenari es donen per assabentats. 

6. Gestió Econòmica i Pressupostària. Aprovació inicial de l'expedient de
modificació de crèdits del pressupost vigent de 2018 de l'Ajuntament.

“Vist l'expedient tramitat per ordre del regidor delegat de l’Àrea d’Hisenda i Recursos
Generals, en el que s'adjunta informe de la Intervenció de Fons i atesa la proposta de la
Presidència en la què s'assenyala la necessitat d'efectuar un expedient de modificació de
crèdits en el pressupost de l’Ajuntament de Reus.

Considerant que la tramitació de l'expedient s'ha realitzat amb subjecció a les disposicions
legals vigents, i vist el que disposa l'art. 133 del ROM, la Comissió Informativa informa
sobre el present assumpte que s'ha de sotmetre a la consideració del Ple, resultant

Primer. Aprovar inicialment l'expedient de modificació de crèdits en el pressupost de
l’Ajuntament de Reus, essent el detall per aplicacions pressupostàries el següent: 

AJUNTAMENT DE REUS

ALTA DE DESPESA
21220 34260 74900 Esports-Altres instal.lac esportives-aport a soc mpals 84.849,49

   TOTAL 84.849,49

BAIXA DE DESPESA
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21220 93313 74900 Esports-edificis mpals ús esportiu-aport a soc mpals 84.849,49
   TOTAL 84.849,49

Segon. Exposar al públic, de conformitat amb allò que disposa l’article 169 del RDL 2/2004
de 5 de març pel que s’aprova el Text Refós de la Llei d’Hisendes Locals, l'expedient de
modificació de crèdits en el pressupost de l’Ajuntament de Reus i per un termini de quinze
dies als efectes del seu examen i presentació de reclamacions, transcorregut el qual sense
que se'n realitzin es considerarà l'expedient definitivament aprovat.”

EL SR. ENRECH EXPLICA EL TEMA I ES PRODUEIX DEBAT 

Sotmesa la proposta a votació, s'aprova per unanimitat. 

7. Servei d'Aprovisionaments, Contractació i Patrimoni. Aprovació de la revisió de
preus de la concessió administrativa del servei públic integral de recollida de
residus sòlids urbans i de neteja viària de Reus.

"Atès que per acord plenari de 24 de juliol de 2009 es va aprovar el plec de clàusules
administratives i tècniques particulars, on s’establien les disposicions que havien de
regir la contractació de la gestió de servei públic amb concessió administrativa, relativa a
la neteja de l’espai públic i de recollida de residus municipals a la ciutat de Reus, així com el
transport dels residus procedents del servei de neteja i de recollida als centres de
tractaments indicats per l’Ajuntament.

Atès que per Acord Plenari de 4 de desembre de 2009 es va adjudicar provisionalment
l’esmentat contracte a l’empresa FOMENTO DE CONSTRUCCIONES Y CONTRATAS SA, i
per Decret de l’Alcaldia número 4352 de 30 de desembre de 2009 es va adjudicar
definitivament a l’empresa indicada.

Atès que el contracte administratiu es va formalitzar en data 1 de gener de 2010.

Atès que per Acord del Ple de data 15 d’abril de 2011 es va aprovar un conjunt de
modificacions proposades en l’Informe de l’Àrea de Medi Ambient, de data 11 d’abril de
2011, en relació al contracte de gestió del servei públic de Neteja de l’Espai Públic i de
Recollida de Residus municipals, les quals van ser acceptades per l’empresa contractista,
i una de les quals era la modificació de la fórmula de revisió de preus.

Atès que en data 29 d’abril de 2011 es va formalitzar la modificació del contracte de
referència, en la clàusula vuitena del qual hi consta la nova fórmula de revisió de preus.

15



 

Atès que d’acord amb la clàusula quarta del contracte administratiu subscrit en data 1
de gener de 2010, els preus es revisaran una vegada transcorregut el primer any
d’execució del contracte, i l’adjudicatari presentarà una proposta de revisió a
l’Administració, la qual ha de ser aprovada per l’Ajuntament de Reus.

Atès que per Acord de la Junta de Govern Local de data 21 de setembre de 2012, entre
altres extrems, es va rectificar la formula de revisió de preus que consta a la clàusula
vuitena del modificat del contracte administratiu formalitzat en data 29 d’abril de 2011,
quedant de la següent manera:

Pn= Pn-1 *(1+ Krev n)
On:
Pn = Nou preu calculat per l’any n
Pn-1 = Preu de la contracta de l’any anterior
Krev n = (0,85 * IPC n-1)
IPC n-1 = Índex oficial de preus estatal de l’any anterior.

Atès que per acord del Ple de data 28 de desembre de 2015, i formalitzat mitjançant
addenda al contracte de data 25.01.2016 es va aprovar la modificació de contracte
proposada a l’informe de l'Àrea de Medi Ambient de data 19.12.2015, en relació al
contracte, en el sentit de, per una banda, l'adquisició d'una pala excavadora, per un
import total anual de 27.304,89 euros, i per l'altra, en la substitució dels sistemes
d'elevació dels contenidors soterrats de càrrega lateral del Raval del Pallol i de la Plaça
del Mercadal, per un import total anual de 24.984,87 euros, resultant-ne un import total
anual de la modificació del contracte de 52.289,76 euros (més l’IVA que correspongui).

Atès que per acord del Ple de data 12 de maig de 2017 es va aprovar la revisió de preus
corresponent a l’any 2017, resultant-ne un import total del contracte de 10.800.330,52
euros (IVA exclòs), essent 11.880.363,57 euros (IVA al 10% inclòs).

Atès que l’Index de Preus al Consum (IPC) corresponent al període desembre de 2016 a
desembre de 2017 va ser del 1,1%, segons informa l’Institut Nacional d’Estadística.

Vist l’informe emès pel Cap de Serveis de Medi Ambient de data 01.03.2018.

Vist l’informe de l’Interventor de data 09.03.2018 d’acord amb el qual l’import resultant
del contracte és el del preu acordat pel Ple de data 12 de maig de 2017 més l’aplicació
de l’IPC d’aquest exercici (1,1 % * 0,85 = 0,935 %) a la part revisable, més l’import de
l’ampliació del contracte (addenda de 25.01.16), d’acord amb els següents càlculs:

Preu revisable del contracte ex. 2017 (IVA exclòs) 10.748.040,76 €
Ampliació del contracte (addenda de 25.01.16) 52.289,76 €
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Preu total contracte ex. 2017 (IVA exclòs) 10.800.330,52 €
Preu total contracte ex. 2017 (IVA inclòs) 11.880.363,57 €

Preu revisable del contracte ex. 2018 (IVA exclòs) 10.848.534,94 €
Ampliació del contracte (addenda de 25.01.16) 52.289,76 €
Preu total contracte ex. 2018 (IVA exclòs) 10.900.824,70 €
Preu total contracte ex. 2018 (IVA inclòs) 11.990.907,17 €

Vist el que disposa la disposició addicional segona apartat segon de la Llei 9/2017, de 8 
de novembre, de Contractes del Sector Públic, en virtut de la qual aquesta competència 
correspon al Ple, i a proposta de la Comissió Informativa de Serveis Generals i 
Econòmics del dia 3 d’abril de 2018, s'acorda: 

Primer. Aprovar la revisió de preus, corresponent a l’any 2018, del contracte de gestió de
servei públic amb concessió administrativa, relatiu a la neteja de l’espai públic i de
recollida de residus municipals a la ciutat de Reus, així com el transport dels residus
procedents del servei de neteja i de recollida als centres de tractaments indicats per
l’Ajuntament, resultant-ne un import total del contracte per a l’any 2018 de
10.900.824,70 euros (IVA exclòs), essent 11.990.907,17 euros (IVA al 10% inclòs).

Segon. Atorgar els recursos legals oportuns."

EL SR. ENRECH EXPLICA EL TEMA I ES PRODUEIX DEBAT 

Sotmesa la proposta a votació, s'aprova amb 21 vots a favor ((PdeCAT)-CiU: Srs./Sres.
Pellicer, Vilella, Monseny, Arza, Sardà, Enrech, Caelles; C'S: Srs./Sres. Sánchez, Morales,
Figueras, Labrador; PSC-CP: Srs./Sres. Martín, Martínez, Guaita, Pozuelo; PP: Sr.
Domènech i Sra. Compte; ERC-MES-MDC-AVANCEM: Sres. Llauradó i Flores; AREUS: Srs.
Cervera i Rubio) i 6 vots en contra (CUP: Srs./Sres. Llorens, Fernández, Cuadrada,
Angelergues, Ciurana, Puig).

SERVEIS DE TERRITORI I URBANISME

8. Medi Ambient. Resolució d'un procediment sancionador per infracció de la
normativa sobre tinença d'animals potencialment perillosos.

"Per decret del Regidor delegat de l’Àrea de Medi Ambient i Ocupació de data 21 de
març del 2016, es va iniciar un procediment sancionador contra el Sr. R.L.O., per la
suposada infracció de l’article 13.2.d) de la Llei 50/1999, de 23 de desembre, sobre el
règim jurídic de la tinença d’animals potencialment perillosos, i en termes similars
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l'article 8 del Real Decret 287/2002, de 22 de març, pel que es desenvolupa la Llei
50/1999, per la presència i circulació d’un animal de l’espècie canina potencialment
perillós, en els espais públics, sense dur morrió, el dia 30 de desembre del 2015.

Per Decret de data 8 de novembre del 2016 es va declarar la caducitat del procediment i
es va iniciar un nou procediment sancionador. Aquest decret, va ser notificat el dia 16
de novembre del 2016.
 
Per Decret de data 13 d’octubre de 2017 es va declarar la caducitat del procediment
iniciat en data 8 de novembre del 2016, i es va iniciar un nou procediment sancionador.
Aquest decret, va ser notificat a l’interessat el dia 24 de novembre del 2017.

S’ha tramitat el corresponent procediment sancionador d’acord amb el que preveuen els
articles 64 i següents de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del procediment administratiu
comú de les administracions públiques. 

En data 17 de gener del 2018, l’instructor de l’expedient emet proposta de resolució en
la qual es proposa imposar una sanció de 300,51 euros a l’empara de l’article 13.5 de la
Llei 50/1999, de 23 de desembre, per la provada comissió de d’una infracció greu
qualificada a l’article 13.2.d) de la mateixa llei.

En data 2 de febrer del 2018, es notifica la proposta de resolució al Sr. R.L.O., sense que
per la seva part s'hagin formulat al·legacions, aportat documents o proposat la pràctica
de qualsevol tipus de proves.

Atès que de la instrucció del procediment resulten provats els fets imputats i que en
resulta responsable el Sr. R.L.O.

Atesa la competència del ple de l’Ajuntament, d’acord amb l’article 13 de la llei 10/1999,
de 30 de juliol, sobre la tinença de gossos considerats potencialment perillosos, segons
modificació feta per la llei 7/2004, de 16 de juliol, de mesures fiscals i administratives, en
relació a l’article 22.2q) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim
local, a proposta de la Comissió Informativa de Serveis de Territori i Urbanisme del dia
19 de març del 2018, s'acorda:

Primer. Imposar al Sr. R.L.O., una sanció de 300,51 euros com a responsable de la
comissió d’una infracció greu tipificada a l’article 13.2.d) de la Llei 50/1999, de 23 de
desembre, per la presència i circulació del gos considerat potencialment perillós de raça
Pitbull, en els espais públics, sense morrió el dia 30 de desembre del 2015.

S’haurà de fer efectiu aquest import a les oficines de la Recaptació Municipal, situada al
carrer Sant Llorenç, 25, de Reus, de dilluns a divendres de 9 a 14 hores, en els següents
terminis:
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Si la notificació es realitza entre els dies 1 i 15 del mes, el pagament haurà de fer-se des
de la data de recepció de la notificació fins al dia 20 del mes posterior o, si aquest no fos
hàbil fins l’immediat hàbil següent.

Si la notificació es realitza entre els dies 16 i el darrer del mes, el pagament haurà de fer-
se, des de la data de recepció de la notificació fins el dia 5 del segon mes posterior o, si
aquest no fos hàbil fins l’immediat hàbil següent.

Segon. Atorgar els recursos legals procedents.»

EL SR. RUBIO EXPLICA EL TEMA I ES PRODUEIX DEBAT 

Sotmesa la proposta a votació, s'aprova amb 21 vots a favor ((PdeCAT)-CiU: Srs./Sres.
Pellicer, Vilella, Monseny, Arza, Sardà, Enrech, Caelles; C'S: Srs./Sres. Sánchez, Morales,
Figueras, Labrador; PSC-CP: Srs./Sres. Martín, Martínez, Guaita, Pozuelo; PP: Sr.
Domènech i Sra. Compte; ERC-MES-MDC-AVANCEM: Sres. Llauradó i Flores; AREUS: Srs.
Cervera i Rubio) i 6 vots en contra (CUP: Srs./Sres. Llorens, Fernández, Cuadrada,
Angelergues, Ciurana, Puig).

SERVEIS A LA PERSONA 

9. Cultura. Aprovació dels preus públics de la Fira del Circ Trapezi, 2018.

"Atès que la ciutat de Reus acull dels dies 10 al 13 de maig de 2018 la XXII edició de la
Fira del Circ de Catalunya - TRAPEZI, organitzada per l'IMRC. 

Atès que l'esmentada Fira, compta entre d’altres ingressos els provinents dels preus
d’entrada de diferents espectacles programats i de les inscripcions de programadors i
professionals del circ i d’altres arts escèniques.

Vist l’informe econòmic i financer emès pels serveis de l’IMRC pel qual es proposa
l’establiment del preu públic corresponent a les entrades d’espectacles i de les
inscripcions per a professionals assistents a la Fira del Circ Trapezi 2018.

Atès que de l’esmentat informe en resulta que les despeses derivades de la prestació
d'aquest servei són superiors als ingressos previstos, en concret, el resultat de l’estudi
econòmic-financer és negatiu per import de 78.202,39 euros.

Atès que tal i com estableix l'article 44 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març,
pel qual s'aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals i l'article 24.3
de l'Ordenança General de gestió, recaptació i inspecció dels tributs i altres ingressos de
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dret públic local de l'Ajuntament de Reus, els preus públics han de cobrir com a mínim el
cost del servei prestat i, si no és el cas, ha de justificar-se les raons socials, benèfiques,
culturals o d'interès públic que ho aconsellin i de la mateixa manera, cal consignar en els
pressupostos de l'organisme les dotacions oportunes per la cobertura de la diferència
resultant.

Atès que la Fira del Circ Trapezi constitueix una referència a nivell nacional i
internacional, es considera que l’esmentada activitat posseeix un interès social donat
que permet oferir a la població una oferta cultural excepcional així com la projecció i
conseqüències positives que té aquest esdeveniment en el teixit associatiu i comercial
de la ciutat de Reus.

Atès que la diferència resultant s'assumirà pel propi institut a càrrec de la partida 31431-
33421-227.99 - Trapezi- Treball realitzats altres empreses, del pressupost de despeses
d'aquest organisme autònom per a l'any 2018. 

Vist l'informe de fiscalització prèvia limitada emès per la intervenció delegada de
l'organisme autònom en data 21 de març de 2018. 

Atès que els esmentats preus públics van ser sotmesos a consideració del Consell
General de l'IMRC en sessió de data 26 de març de 2018.

Atès que l'òrgan competent per aprovar els preus públics dels organismes autònoms
quan aquests no cobrin la totalitat del cost del servei és el Ple atès l'establert a l'article
47.2 del TRLRHL, 

Per tot l’exposat, i amb el previ dictamen de la Comissió Informativa de Serveis a la
Persona, es proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels següents acords:

- Aprovar els preus públics de les entrades d’espectacles i de les inscripcions per a
professionals assistents a la Fira del Circ Trapezi 2018, que són els següents:

Dels diferents espectacles programats a la Fira del Circ Trapezi 2018, exempts d’IVA.
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Les entrades CARNET JOVE, TARGETA JOVE, -12 i + DE 65 ANYS, són les que es compren
presentant el Carnet Jove i la Targeta Jove i les de tots els infants de 4 a 11 anys inclosos
i dels majors de 65 anys. 

Les entrades PROFESSIONALS són les comprades per socis de l’Associació de
Professionals del Circ de Catalunya, altres associacions de circ i els professionals inscrits
a la Fira, tots degudament acreditats. 

Les entrades APROPA CULTURA són les comprades mitjançant aquest programa
d’inclusió de la Generalitat de Catalunya per afavorir l’assistència i participació dels
col·lectius més vulnerables. Els teatres interessats s’adhereixen a aquest programa. Les
entitats o centres representants dels col·lectius esmentats han d’estar registrats a
Apropa Cultura (www.apropacultura.cat) per poder reservar les entrades que
necessiten. A la reserva se’ls hi demana el nombre de persones que assistirà a
l’espectacle i les característiques de mobilitat del grup. Posteriorment, personal
autoritzat de l’entitat passarà a recollir i pagar les entrades per l’oficina de la Fira del Circ
Trapezi al carrer Sant Joan, 27 de Reus abans de l’espectacle reservat. 

2-De les INSCRIPCIONS de Professionals.

PROGRAMADORS/ES

Inscripció 30€

Inclou: dos acreditacions per programador o entitat programadora que dona dret a
accés a L’Espai Professional i a totes les activitats professionals, el primer acreditat té
accés a tots els espectacles de pagament i el segon acreditat té opció de comprar una
entrada per a cada espectacle a preu de PROFESSIONAL.

SOCIS APCC, ALTRES ASSOCIACIONS PROFESSIONALS DE CIRC I/O ARTS ESCÈNIQUES I
ALTRES PROFESSIONALS DE CIRC I/O ARTS ESCÈNIQUES I ALTRES PROFESSIONALS
(DISTRIBUÏDORS/ES, PRODUCTORS/ES, COMPANYIES, MITJANS, ESCOLES, ETC)

Inscripció 15€

Inclou: una acreditació per entitat, accés a L’Espai Professional i a totes les activitats
professionals, un màxim de tres invitacions i compra d’entrades a preu de
PROFESSIONAL (una entrada per cada carnet de soci i per espectacle).

Tant programadors com a professionals podran fer la inscripció i la reserva d’invitacions
i entrades omplint el formulari que se’ls hi facilitarà des del l’oficina de la Fira."

22



                                                                                                                                                                                    

                                                                                                                                                                                    

LA SRA. CAELLES EXPLICA EL TEMA I ES PRODUEIX DEBAT 

Sotmesa la proposta a votació, s'aprova amb 17 vots a favor ((PdeCAT)-CiU: Srs./Sres.
Pellicer, Vilella, Monseny, Arza, Sardà, Enrech, Caelles; C'S: Srs./Sres. Sánchez, Morales,
Figueras, Labrador; PP: Sr. Domènech i Sra. Compte; ERC-MES-MDC-AVANCEM: Sres.
Llauradó i Flores; AREUS: Srs. Cervera i Rubio), 6 vots en contra (CUP: Srs./Sres. Llorens,
Fernández, Cuadrada, Angelergues, Ciurana, Puig) i 4 abstencions ( PSC-CP: Srs./Sres.
Martín, Martínez, Guaita, Pozuelo).

10. Cultura. Aprovació de preu públic corresponent al servei de connexió elèctrica
per la Diada de Sant Jordi, 2018.
 
"Atès el decret 2018003347 de data 8 de març de 2018 de l’Ajuntament de Reus en el
qual s'encarrega a l’Institut Municipal Reus Cultura, l’organització dels actes
corresponents a la Diada de Sant Jordi per al present any 2018.

Atès que per part de l'IMRC es proporciona a les entitats tota la infraestructura
necessària pel bon funcionament de la Diada, entre la què es compta l'abastament
d'electricitat a les parades que així ho sol·licitin.

Atès que l'esmentada Diada, compta amb els ingressos provinents per la connexió i
abastament d’energia elèctrica a les parades que així ho sol·licitin.

Vist l’informe econòmic i financer emès pels serveis de l’IMRC pel qual es proposa
l’establiment del preu públic corresponent a la connexió elèctrica, a les parades que així
ho sol·licitin, a la Plaça del Mercadal durant la Diada de Sant Jordi 2018.

Atès que de l’esmentat informe en resulta que les despeses derivades de la prestació
d'aquest servei són superiors als ingressos previstos, en concret, el resultat de l’estudi
econòmic-financer és negatiu per import de 937,80 euros.

Atès que tal i com estableix l'article 44 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març,
pel qual s'aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals i l'article 24.3
de l'Ordenança General de gestió, recaptació i inspecció dels tributs i altres ingressos de
dret públic local de l'Ajuntament de Reus, els preus públics han de cobrir com a mínim el
cost del servei prestat i, si no és el cas, ha de justificar-se les raons socials, benèfiques,
culturals o d'interès públic que ho aconsellin i de la mateixa manera, cal consignar en els
pressupostos de l'organisme les dotacions oportunes per la cobertura de la diferència
resultant.

23



 

Atès que aquest pressupost inclou la instal·lació de tota la xarxa elèctrica necessària per
la diada, es a dir, el subministrament de la carpa de l’Ajuntament, de l’escenari on hi ha
sardanes i la guàrdia de tot el dia, la qual cosa és assumida per l’IMRC com a despesa
pròpia de l’acte.

Atès que la diada és un acte que s'inicia amb el muntatge de parades a les 6 del matí i
finalitza amb el desmuntatge a les 23h, és voluntat de l’IMRC que en les hores que no hi
ha sol les parades tinguin il·luminació pròpia, per qüestions de seguretat, motiu pel qual
es facilita la connexió assumint una part de la despesa.

Les parades de Sant Jordi són essencials i formen part inseparable de la diada, a més a
més de les llibreries i floristeries també posen parades tot tipus d’entitats culturals,
socials, organitzacions humanitàries, escoles, mitjans de comunicació i d’altres que
contribueixen a l'ambient festiu que genera la diada. L’activitat que porten a terme
durant tota la diada es considera d’interès públic i social per tal de poder oferir a la
població una Diada excepcional així com la projecció i conseqüències positives que té
aquest esdeveniment en el teixit associatiu i comercial de la ciutat de Reus.

Atès que la diferència resultant s'assumirà pel propi institut a càrrec de la partida 31431-
33830-227.99 – Sant Jordi - Treball realitzats altres empreses, del pressupost de
despeses d'aquest organisme autònom per a l'any 2018. 

Vist l'informe de fiscalització prèvia limitada emès per la intervenció delegada de
l'organisme autònom en data 21 de març de 2018. 

Atès que els esmentats preus públics van ser sotmesos a consideració del Consell
General de l'IMRC en sessió de data 26 de març de 2018.

Atès que l'òrgan competent per aprovar els preus públics dels organismes autònoms
quan aquests no cobreixin la totalitat del cost del servei és el Ple atès l'establert a
l'article 47.2 del TRLRHL, 

Per tot l’exposat, i amb el previ dictamen de la Comissió Informativa de Serveis a la
Persona, es proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels següents acords:

- Aprovar el preu públic corresponent a la connexió i abastament d’energia elèctrica per
a les parades que ho sol·licitin a la Plaça del Mercadal durant la Diada de Sant Jordi 2018,
que és el següent:

- 200,00 euros (iva inclòs)."

Sotmesa la proposta a votació, s'aprova amb 17 vots a favor ((PdeCAT)-CiU: Srs./Sres.
Pellicer, Vilella, Monseny, Arza, Sardà, Enrech, Caelles; C'S: Srs./Sres. Sánchez, Morales,
Figueras, Labrador; PP: Sr. Domènech i Sra. Compte; ERC-MES-MDC-AVANCEM: Sres.
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Llauradó i Flores; AREUS: Srs. Cervera i Rubio), 6 vots en contra (CUP: Srs./Sres. Llorens,
Fernández, Cuadrada, Angelergues, Ciurana, Puig) i 4 abstencions ( PSC-CP: Srs./Sres.
Martín, Martínez, Guaita, Pozuelo).

PROPOSTES DE RESOLUCIÓ

11. Proposta del Grup municipal del PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA–
CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) de suport a la implementació de la Renda
Garantida de Ciutadania.

"La renda garantida de ciutadania va ser aprovada el juliol de 2017 per unanimitat de
tots els grups polítics amb representació al Parlament de Catalunya. Aquesta aprovació
va ser fruit de la Iniciativa Legislativa Popular impulsada per la Comissió Promotora de
la Renda Garantida, formada per desenes d'entitats socials, sindicats i partits polítics,
i té com a objectiu el desenvolupament de l'article 24.3 de l'Estatut d'autonomia amb la
finalitat d'assegurar els mínims d'una vida digna a les persones i unitats familiars que es
troben en situació de pobresa, per tal de promoure llur autonomia i participació activa
en la societat.

La Llei 14/2017, del 20 de juliol, de la renda garantida de ciutadania, va començar a
aplicar-se el passat 15 de setembre de 2017. Més de 300.000 persones s'han informat
d'aquest nou dret subjectiu mitjançant el telèfon gratuït, la plana web i l’assistent virtual
del Departament de Treball, Afers Socials i Famílies, les oficines de Treball i les Oficines
d’Afers Socials i Famílies

Mig any després de la seva posada en marxa, i segons les dades facilitades pel mateix
departament al mes de febrer de 2018, 20.334 persones que han demanat cita prèvia
per tramitar la renda garantida encara estan pendents de ser ateses. S'han obert 36.000
expedients, dels quals s'estan resolent uns 4.000 (un 5,3% dels expedients). Per tant,
podem afirmar que fins el febrer, encara més de 51.000 persones estaven esperant una
resolució per part del Departament de Treball, Afers Socials i Famílies, bé per concertar
una cita prèvia o perquè el seu expedient sigui resolt.

La posada en marxa de la renda garantida de ciutadania permet incloure, dins del
sistema de protecció català, la garantia de rendes, amb l'objectiu que cap família a
Catalunya tingui ingressos per sota de l'índex de Renda de Suficiència de Catalunya
(IRSC). Les famílies sol·licitants han d'acreditar la manca d'ingressos suficients per poder
optar a la renda garantida, durant els 6 mesos anteriors a la sol·licitud, a més d'altres
requisits recollits en la Llei. La manca de celeritat en la seva tramitació perpetua i
agreuja la situació de manca d'ingressos d'aquestes famílies.

Si bé és cert que aquelles famílies que cobraven la Renda Mínima d'inserció han passat
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a cobrar automàticament la renda garantida de ciutadania, la gran majoria dels nous
beneficiaris que van sol·licitar-la a partir del 15 de setembre de 2017 estan encara a
l'espera de resolució.

La tramitació de l’accés a aquest nou dret subjectiu per part del departament de Treball,
Afers Socials i Famílies ha estat poc efectiva: hi ha sol·licitants sense cita prèvia tot i
haver-la demanat fa mesos, el programes informàtics no estaven suficientment testats i
validats i la seva implantació ha estat desigual al conjunt dels organismes implicats en la
tramitació. S’ha fet una distribució poc efectiva dels professionals contractats com a
reforç per a la gestió d'aquesta prestació i una formació desigual i poc acurada dels/les
gestors/es. Es realitzen requeriments de documentació ja presentada que provoquen
un allargament dels terminis. Es detecten resolucions denegatòries poc o vagament
motivades i problemes en l'admissió com a perceptors de la renda garantida a persones
sense sostre. Aquests casos, junt amb d'altres, han fet que el Departament hagi
incomplert els terminis que fixa la Llei per a la resolució dels expedients, recollits a
l'article 26 i a la disposició transitòria segona. L'única opció de reclamació de les famílies
afectades és interposar un recurs d'alçada davant la pròpia Administració. 

Per altra banda, la manca d'instruccions clares als/les professionals del Servei Català
d'Ocupació i dels Equips Bàsics d'Atenció Social dificulten encara més la tasca
d'acompanyament i assessorament dels/les beneficiaris/àries. Els plans d'inserció
laboral encara no s'han implementat per donar resposta a les necessitats d'aquests
col·lectius, tampoc s'han posat en marxa els ajuts a empreses per a la contractació, ni
les taules territorials de coordinació, ni s'ha avançat en el desplegament reglamentari de
la llei.

L'aplicació de l'article 155 de la Constitució i la intervenció econòmica de la Generalitat
de Catalunya no han influït en el tràmit ni en el pagament de la prestació, tal com es va
informar des del mateix Departament de Treball, Afers Socials i Famílies a les entitats
que formaran part de la Comissió de Govern de la renda garantida de ciutadania. Els
anteriors beneficiaris/àries d'una Renda Mínima d'Inserció han cobrat la nova renda
sense problemes, mentre que els nous beneficiaris no l'han cobrat per manca de
resolució i execució dels nous expedients.

Estem davant d'un fet greu d'incompliment per part del Departament de Treball, Afers
Socials i Famílies d'una Llei aprovada, negociada i consensuada amb tots els partits
polítics i les entitats que formen part de la Comissió Promotora. Una Llei que reconeix
un dret subjectiu, i en la que cal posar tots els recursos necessaris per fer-la eficaç i
efectiva, més encara si tenim en compte que tant la data d'inici de la Llei com els
terminis per a la resolució dels expedients van ser acordats amb els/les responsables
del Departament. Avui dia, continuen sent els Ajuntaments els qui donen resposta
efectiva mitjançant prestacions de caràcter social als beneficiaris/àries potencials de la
renda garantida de ciutadania.
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Per aquest motiu, el grup parlamentari Socialistes i Units per Avançar, junt amb
representants de diversos ajuntaments de Catalunya, ha reclamat al Síndic de Greuges
que realitzi un informe sobre la implantació de la renda garantida des del 15 de
setembre fins a l'actualitat i que faciliti tot l'assessorament necessari a aquells/es que
han vist vulnerats els seus drets per l'incompliment dels terminis per part de
l'administració.

Des del grup municipal Socialista, es demana al Ple de l'Ajuntament que prengui els
següents acords: 

Primer. El Ple d’aquest Ajuntament vol expressar el seu recolzament a la Llei 14/2017,
del 20 de juliol, de la renda garantida de ciutadania, i exigeix a la Generalitat de
Catalunya el seu correcte desplegament.

Segon. Instar al Departament de Treball, Afers Socials i Famílies de la Generalitat de
Catalunya a:

a. Accelerar el procés d'adjudicació de cites prèvies de la renda garantida de
ciutadania, informant l'interessat/da d'aquelles oficines amb la llista d'espera més curta.

b. Resoldre els expedients oberts incrementant notablement el personal de la
Direcció General d'Economia Social, el Tercer Sector, les Cooperatives i l'Autoempresa
per a aquesta finalitat.

c. Informar a les persones sol·licitants sobre la situació del seu expedient dins els
terminis que marca la Llei, així com obrir vies de revisió per aquells expedients que
finalment quedin rebutjats, especialment en casos de menors, persones amb
dependència i dones víctimes de violència masclista.

d. Prioritzar la resolució dels expedients que superin els 5 mesos d’espera.

e. Facilitar a través del web de la Generalitat de Catalunya el formulari de
reclamacions i d'interposició d'un recurs d'alçada per aquells beneficiaris/àries que
hagin vist vulnerats els seus drets en relació a la Llei.

f. Destinar els recursos tècnics i de personal necessaris per a una atenció de
qualitat a les oficines del Servei d'Ocupació de Catalunya i als Serveis Socials Bàsics.

g. Constituir de forma immediata les taules territorials de coordinació, on hi siguin
presents representants de la Direcció General d'Economia Social, el Tercer Sector, les
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Cooperatives i l'Autoempresa, del Servei d'Ocupació de Catalunya, dels Serveis Socials i
dels ajuntaments o Consells Comarcals.

h. Iniciar el desplegament del decret regulador del reglament que desenvolupa la
renda garantida de ciutadania.

i. Iniciar la tramitació dels ajuts a empreses per a la contractació de persones
beneficiàries de la renda garantida.

Tercer. Traslladar aquest acord al Departament de Treball, Afers Socials i Famílies, i a la 
Comissió promotora de la renda garantida de ciutadania.

LA SRA. MARTÍNEZ EXPLICA  LA PROPOSTA I ES PRODUEIX DEBAT

A petició del Grup municipal ERC-MES-MDC-AVANCEM es fa votació separada dels punts
de la moció.
 
Sotmès a votació el punt primer s'aprova per unanimitat. 

Sotmès a votació el punt segon, s'aprova amb 16 vots a favor (CUP: Srs./Sres. Llorens,
Fernández, Cuadrada, Angelergues, Ciurana, Puig; C'S: Srs./Sres. Sánchez, Morales,
Figueras, Labrador; PSC-CP: Srs./Sres. Martín, Martínez, Guaita, Pozuelo; PP: Sr.
Domènech i Sra. Compte) i 11 vots en contra ((PdeCAT)-CiU: Srs./Sres. Pellicer, Vilella,
Monseny, Arza, Sardà, Enrech, Caelles; ERC-MES-MDC-AVANCEM: Sres. Llauradó i Flores;
AREUS: Srs. Cervera i Rubio). 

Sotmès a votació el punt  tercer s'aprova per unanimitat. 

12. Proposta del Grup municipal del PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA–
CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) sobre l'escolarització equilibrada als centres
educatius de la ciutat.

"El grup municipal del PSC va demanar un ple extraordinari d'educació amb motiu de les
més 1200 signatures presentades al Departament d'Ensenyament en contra de
l'eliminació de 2 grups més de P3 per la preinscripció del curs 2018-2019 (i ja van 11 des
del curs 2012-2013) i a favor de la reducció de ràtios a tots els centres educatius, i amb
iniciatives similars d’AMPAs de la ciutat. Aquesta sol·licitud té com a objectiu facilitar
l’estudi participatiu de la realitat de l’ensenyament a la ciutat i cercar amplis consensos
amb la comunitat educativa per garantir la qualitat de l’educació i una adequada i
equilibrada escolarització dels alumnes amb necessitats específiques de suport
educatiu que propiciï la cohesió social. El govern municipal no ha donat a data d’avui cap
resposta a aquesta petició i atesa la complexa situació en matèria educativa i la manca
de voluntat de debat i treball per part de l’alcalde, tant al ple com a les comissions
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informatives, el grup municipal del PSC té l’opció de presentar iniciatives al ple per a
defensar els objectius abans plantejats.

El govern municipal defensa el tancament de grups a les escoles de la ciutat condicionat
a criteris d’ordre demogràfic i al nombre de germans d’alumnes previstos. La regidoria
d’Educació es basa en un estudi de planificació realitzat, que no ha vist cap grup
municipal malgrat que s’ha demanat al consell escolar, la qual cosa ens impedeix
analitzar com aquesta planificació respecta els criteris d’equilibri i d’equitat de zona,
pilars fonamentals de l’escola de qualitat. Cal recordar que la regidora d’educació
argumenta que s’ha d’esperar a un estudi iniciat fa més d’un any per tal de valorar el
canvi en el model de zonificació escolar 3+2 quan ningú és coneixedor de l’estudi que va
justificar el canvi a l’actual model del govern municipal que ha portat a una situació de
greu desequilibri i manca d’equitat en els centres escolars de la ciutat. 

La ‘dubtosa’ necessitat de tancar grups a la nostra ciutat contrasta amb la realitat del
conjunt de Catalunya on aquest curs es van obrir 52 grups de P3 més que el curs
anterior a l’escola pública. Malgrat la reducció d’alumnat a gairebé totes les etapes, el
Departament d’Ensenyament de la Generalitat va obrir més aules per rebaixar les ràtios,
afavorint la reducció de 21,7 alumnes per classe el curs passat a 21,03 aquest curs.

Cal tenir en compte que el Reial Decret 132/2010, de 12 de febrer, pel qual s’estableixen
els requisits mínims dels centres que imparteixen els ensenyaments de segon cicle de
l’educació infantil, l’educació primària i l’educació secundària, concreta ràtios màximes
de 25 alumnes per grup pel que fa a l’educació infantil i primària i, per tant, no ens
cansarem de dir que la reducció d’alumnes per grup no pot ser motiu per tancar-lo sinó
per reduir el nombre d’alumnes per professor i, per tant, millorar la qualitat de l’atenció.

La Comissió d’Ensenyament del Parlament de Catalunya, en la sessió tinguda el dia 7 de
juny de 2016, va debatre el text de la Proposta de resolució sobre el tancament de línies
d’ensenyament i sobre les ràtios d’alumnes, presentada pel Grup Parlamentari de la
Candidatura d’Unitat Popular - Crida Constituent, i les esmenes presentades pel Grup
Parlamentari de Junts pel Sí i va adoptar la resolució 175/XI del Parlament de Catalunya
sobre el tancament de línies d’ensenyament i sobre les ràtios d’alumnes d’instar al
Govern que entre d’altres punts als dos primers diuen el següent,

a) Mantenir en funcionament durant el curs 2016-2017 totes les línies i tots els grups que
funcionen actualment als centres educatius públics de les etapes d’educació infantil i
primària.

b) Portar a terme, en el segon cicle de l’etapa d’educació infantil i a la primària, les reduccions
de les ràtios d’alumnes per unitat que calguin en cada localitat per a garantir la continuïtat
de totes les línies actuals, amb la finalitat de millorar l’atenció als alumnes i, per tant, la
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qualitat educativa. A aquest efecte, insta el Govern a modificar el Decret 75/2007, del 27 de
març, pel qual s’estableix el procediment d’admissió de l’alumnat als centres en els
ensenyaments sufragats amb fons públics, i adequar la ràtio per interès general a la
demanda de cada municipi amb un màxim de vint-i-cinc a primària i de vint a P3.

La FAPAC, representant més de 2.200 AMPA del país i 620.000 famílies, va comunicar al
març del 2017 l’inici de la campanya “Abaixem les ràtios. No a la massificació de les aules”,
d’acord amb la Resolució 175/XI del Parlament de Catalunya sobre el tancament de
línies d’ensenyament i sobre les ràtios d’alumnes que insta el Govern a aquests efectes
va iniciar una campanya de suport a aquesta iniciativa amb recollida de signatures i
propostes d’iniciatives de suport en els plenaris municipals. Aquesta iniciativa també es
realitzà en acord amb l’informe del Síndic de Greuges, La segregació escolar a Catalunya:
La gestió del procés d’admissió d’alumnat (juliol 2016)  .

En aquest informe el Síndic analitza l’impacte de les ampliacions de ràtio en la
programació de l’oferta educativa. En aquest apartat recull que en determinades zones
d’escolarització, l’aplicació d’ampliacions de ràtio, més que evitar la creació de nous grups en
determinades zones amb dèficit d’oferta, pot derivar en la supressió de grups en centres, o
fins i tot en el tancament de centres sencers. En tots aquests casos, es tracta de l’ús de les
ampliacions de ràtio com a mesura realment d’austeritat, tal com està concebuda en el Reial
decret llei 14/2012, per reduir la necessitat de contractació de personal docent i, fins i tot, de
construcció de nous centres. És el cas, per exemple, de Reus o Tarragona, en què l’increment
de ràtios, juntament amb un decreixement de les necessitats d’escolarització al municipi, han
anat acompanyades del tancament de diversos centres que estaven en mòduls prefabricats
des de feia anys.

En aquest informe el Síndic demana al Departament d’Ensenyament que promogui l’ús
de les reduccions de ràtio no només en centres guetitzats i amb baixa demanda, per evitar la
concentració de vacants i de matrícula fora de termini, sinó també en el conjunt de centres
de zones amb sobreoferta de places, encara que tinguin una demanda elevada, per
promoure una distribució més equilibrada de la matrícula, i en els diferents nivells
d’escolarització, quan es generin places vacants sobrevingudes, per reduir la mobilitat entre
centres.

Igualment demana que programi l’oferta amb un equilibri entre la demanda potencial
(infants empadronats en edat teòrica d’accés), la demanda real (sol·licituds) i les places en
oferta per zona, sense generar situacions de sobreoferta, pels seus efectes negatius sobre la
segregació escolar, encara que aquest fet suposi suprimir grups en determinats centres.

I a continuació demana que si els desequilibris en els nivells d’oferta i de demanda entre
zones i aquests moviments de demanda d’unes zones cap a altres s’expliquen bàsicament per
dinàmiques associades a la segregació escolar, tingui present el deure de programar l’oferta
vetllant primerament per retenir la demanda potencial a les zones amb una demanda menys
consolidada, si convé en detriment de la provisió d’oferta a les zones receptores d’aquesta
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demanda, ja que els processos de “fugida” de determinades famílies acostumen a reproduir
la segregació escolar.

Sobre la integració de centres i la suposada vulneració del dret a escollir centre el Síndic
de Greuges exposa que ha rebut nombroses queixes referides al tancament de diversos
centres escolars i a la seva integració en altres centres de la zona en municipis com ara Reus,
Tarragona, Vilanova i la Geltrú, la Canonja i Olèrdola.

El Ple del Parlament, en la sessió tinguda el 13 de juliol de 2017 va debatre la Moció
subsegüent a la interpel·lació al Govern sobre la segregació escolar. Finalment va
aprovar entre d’altres iniciatives elaborar previsions d’escolarització, per a cinc i deu anys, i
decidir l’obertura de grups o línies en funció de l’escolarització equilibrada i prioritzant en la
preinscripció la conservació de línies públiques en cas de tancament de grups per
insuficiència d’alumnes.

Les darreres dades publicades per la Generalitat de Catalunya de l’Estadística de
l’Ensenyament corresponent al curs 2016-2017 mostren dades sobre les ràtios al segon
cicle d’Educació Infantil preocupants. En aquest curs Reus disposava d’una ràtio de 23,4
alumnes per unitat. Aquesta dada supera els 20 alumnes per unitat que es recomanava
des de diverses instàncies. És una dada superior als 22,3 alumnes per unitat a
Catalunya, 21,9 alumnes per unitat al Baix Camp i 21,7 alumnes per unitat als centres
dels Serveis Territorials de Tarragona. Reus tenia en aquest curs 153 unitats en aquest
segon cicle d’Educació Infantil i 3581 alumnes. Aplicant les ràtios que s’aplicaven en
aquests altres territoris Reus hauria d’haver tingut entre 160 i 165 unitats. És a dir entre
un mínim de 7 i fins a 12 unitats més. A falta de dades del darrer curs que s’han
sol·licitat i que no en disposem és possible que aquest efecte és mantingui i fins i tot
s’hagi agreujat. En qualsevol cas la proposta de suprimir dos grups més a la ciutat
sembla absolutament injustificable.

Aquesta ràtio diferencial que penalitza els centres educatius a Reus no només té un
efecte a la qualitat educativa per la menor atenció individualitzada a l’alumnat sinó que
agreuja la ja dramàtica segregació escolar en diversos centres educatius i l’accentua.

A més, si fem una anàlisi de les dades presentades al darrer Consell Escolar Municipal
sobre les places per centre i el nombre previst de germans que accediran a cadascun, es
detecta una certa descompensació entre els centres de la zona sud i de la zona nord de
la ciutat. Si analitzem els percentatges de germans que s’esperen als diferents centres
veiem que la decisió de tancament de grups previstos per al curs vinent a les escoles
Joan Rebull i Isabel Besora són del tot arbitràries i no obeeixen a cap lògica. Hi ha
centres que tenen igual nombre o més de germans previstos que no pas places que
ofereix el centre. Les dades també posen de manifest que hi ha centres que tanquen
amb un percentatge alt de germans, la qual provoca que, pràcticament, no es puguin
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oferir places a nous alumnes. I per contra, hi ha centres on gairebé no s’esperen
germans d’alumnes i, en canvi, es mantenen oberts tot els grups. 

Aquestes decisions impedeixen a les famílies optar per determinats centres i les forcen
a optar per altres on no hi ha tanta demanda de germans. Les conseqüències són molt
greus i van en contra d’una distribució equitativa dels alumnes i crea greus desequilibris.
Afavoreix determinades escoles i en perjudica d’altres creant guetos i estigmatitzant
determinats centres. I en aquest sentit, calen mesures urgents per tal de posar remei a
les desigualtats actuals entre centres i garantir el dret de les famílies d’escollir l’escola
que volen per al seus fills i filles amb total llibertat.

Per tot l’exposat,  el Grup Municipal del PSC proposa l’adopció dels següents acords: 

Primer. Que l’Ajuntament de Reus insti al Departament d’Ensenyament de la Generalitat
a realitzar un estudi, amb caràcter urgent, que determini si la proposta d’oferta de grups
resultat dels acords del departament d'Ensenyament i el govern municipal des del curs
2012-2013 a l’actualitat perjudica determinats centres escolars la qualitat de l’educació,
l’equitat en l’admissió d’alumnat i la lluita contra la segregació escolar a la ciutat.

Segon. Que l’Ajuntament de Reus insti al Departament d’Ensenyament de la Generalitat
que apliqui a la nostra ciutat la ràtio que està aplicant al conjunt de Catalunya amb
l’objectiu dels 20 alumnes per grup i que atengui a les resolucions formulades per la
Comissió d’Ensenyament del Parlament de Catalunya, les recomanacions del Síndic de
Greuges i les mocions aprovades pel Parlament per resoldre la situació de segregació
escolar a la ciutat.

Tercer. Traslladar aquests acords al Departament d’Ensenyament de la Generalitat de
Catalunya, la Comissió d’Ensenyament del Parlament de Catalunya, el Consell Escolar
Municipal i a tots els grups amb representació al Parlament de Catalunya."

EL SR. MARTÍN EXPLICA  LA PROPOSTA I ES PRODUEIX DEBAT

A petició del Grup municipal del Partit Popular (PP) es fa votació separada dels punts de
la moció.

Sotmès a votació el punt primer s'aprova amb 14 vots a favor, ( PSC-CP: Srs./Sres.
Martín, Martínez, Guaita, Pozuelo; CUP: Srs./Sres. Llorens, Fernández, Cuadrada,
Angelergues, Ciurana, Puig; C'S: Srs./Sres. Sánchez, Morales, Figueras, Labrador ) 11
vots en contra (PdeCAT)-CiU: Srs./Sres. Pellicer, Vilella, Monseny, Arza, Sardà, Enrech,
Caelles; AREUS: Srs. Cervera i Rubio PP: Sr. Domènech i Sra. Compte; i 2 abstencions (
ERC-MES-MDC-AVANCEM: Sres. Llauradó i Flores).

Sotmesos a votació els punts segon i tercer s'aproven amb 16 vots a favor, ( PSC-CP:
Srs./Sres. Martín, Martínez, Guaita, Pozuelo; CUP: Srs./Sres. Llorens, Fernández,
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Cuadrada, Angelergues, Ciurana, Puig; C'S: Srs./Sres. Sánchez, Morales, Figueras,
Labrador; PP: Sr. Domènech i Sra. Compte) 9 vots en contra (PdeCAT)-CiU: Srs./Sres.
Pellicer, Vilella, Monseny, Arza, Sardà, Enrech, Caelles; AREUS: Srs. Cervera i Rubio; i 2
abstencions (  ERC-MES-MDC-AVANCEM: Sres. Llauradó i Flores).

MOCIONS DELS GRUPS MUNICIPALS

13. Moció del Grup municipal CIUTADANS–REUS (C’S) sobre la seguretat i la
visibilitat en els passos de vianants i en els encreuaments de Reus.

L'alcalde anuncia que en relació a aquest punt de l'ordre del dia hi ha una esmena
presentada pel Grup municipal del PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA –
CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) la qual ha estat acceptada i per tant, es
sotmet la moció a la consideració del Ple amb ella inclosa. 

"Les marques viàries tenen l’objectiu de regular la circulació i advertir o guiar els usuaris
de la via, i poden utilitzar-se soles o amb altres mitjans de senyalització per tal de
reforçar o precisar les seves indicacions. La possibilitat d’advertir el conductor de la
presència del vianant o d’un altre vehicle és fonamental. El cos del transeünt és el que
en el cas d’accident servirà de paraxocs i, per tant, la possibilitat de lesions greus i fins i
tot irreparables és molt elevada.

Resulta molt convenient la instal·lació de sistemes d’enllumenat o senyalització
específics que ressaltin la presència del pas de vianants i dels mateixos transeünts, tal
com aquest consistori recentment ha implementat amb un projecte de senyalització
LED, de moment, en un pas de vianants i amb la previsió d’actuar-ne en cinc més. No
obstant això, des del Grup Municipal de Ciutadans creiem que tot i que s’estigui
implementant aquesta mesura, el pas de vianants a més ha de comptar amb una
visibilitat que permeti el conductor advertir la presència del transeünt amb l’antelació
suficient per detenir-se i als encreuaments també ha de comptar-se amb una visibilitat
òptima que permeti el conductor advertir la presència d’un altre vehicle, evitant així la
col·locació d’elements com ara contenidors de residus o vehicles aparcats que
impedeixin una òptima visibilitat.  

Al nostre municipi hem identificat diversos passos de zebra i encreuaments en els quals
no es garanteix la seguretat del vianant o conductor davant de la proximitat d’un vehicle,
com per exemple a passos de vianants del Passeig Prim o a diversos encreuaments de
l’avinguda del President Tarradellas. Existeixen passos de zebra i encreuaments en què
vehicles aparcats o elements com els contenidors de la brossa limiten o impedeixen la
visibilitat amb escassa senyalització i marques vials sense gairebé pintura. També és
necessari millorar la senyalització horitzontal i vertical, revisant i mantenint el seu bon
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estat de conservació. En alguns passos de zebra, la il·luminació és insuficient, ja que les
llums estan allunyades o hi ha algun objecte que ombreja el pas de vianants. 

L’Ajuntament ha d’assumir la seva responsabilitat i adoptar les mesures oportunes que
garanteixin la seguretat als passos de vianants i als encreuaments, creant una zona de
visibilitat en el sentit de la marxa en aproximar-se un vehicle. Podrien adoptar-se
algunes mesures que ja s’apliquen a altres ciutats, com per exemple ampliar els passos
de zebra amb majors dificultats de visibilitat.

Per tots aquests motius, el Grup Municipal de Ciutadans proposa adoptar els següents
acords: 
 
Primer. Que els serveis tècnics municipals realitzin un estudi preliminar i un posterior
informe on es contempli: 

-Millorar la visibilitat de tots els passos de vianants i dels encreuaments que
correspongui, evitant la presència d’obstacles o barreres que impedeixin la visibilitat als
vehicles, amb anticipació suficient perquè puguin identificar els vianants que accedeixen
al mateix o a la resta de vehicles, procedint a la seva reubicació o supressió.

-Si el marc normatiu ho permet, millorar la qualitat tècnica de la senyalització
horitzontal, reforçant-la mitjançant l’aplicació de pintures d’alta reflectància que evitin la
necessitat d’instal·lar elements lumínics addicionals i verticals als passos existents que
no en disposin.

-Implantar un marge de visibilitat als passos de vianants que estiguin ubicats entre
places d’aparcament, per tal que tinguin visibilitat tant el transeünt com el vehicle,
instal·lant-se alguna mesura que mantingui aquest marge de visibilitat.

- Incloure en l'estudi que es valori l'adequat ús dels semàfors per regular el pas de
vehicles i vianants. 

Segon. Una vegada s’hagi realitzat l’estudi pertinent, elaborar un Pla d’actuació per
implementar aquestes accions de forma progressiva, duent a terme les primeres
mesures als passos i encreuaments que es trobin a prop de centres com escoles, parcs,
centres de salut i oci, etc., així com als que ja s’hagi registrat algun accident motivat per
la manca de visibilitat, realitzant un plan definit de prioritats per corregir aquestes
deficiències.

Tercer. Dotar aquest Pla d’actuació d’una partida econòmica al Pressupost municipal del
2019."

EL SR. FIGUERAS EXPLICA LA MOCIÓ I ES PRODUEIX DEBAT 
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Sotmesa la proposta a votació, s'aprova per unanimitat. 

14. Moció del Grup municipal CIUTADANS–REUS (C’S) per a l'adopció de mesures
contra l'ocupació il·legal d'habitatges.

"Los delitos de ocupación de edificios y viviendas, calificados como “usurpación” y
tipificados en el Código Penal como utilización de inmuebles ajenos sin autorización,
con o sin violencia, han experimentado un elevado crecimiento durante los últimos años
en Reus.

Las ocupaciones ilegales de viviendas, fundamentalmente las realizadas por grupos de
delincuencia organizada que extorsionan a vecinos, pudiendo llegar en algunas
ocasiones a destinarse al tráfico de drogas o a la trata de personas, se está convirtiendo
en un problema para nuestra ciudad.

Este tipo de ocupaciones, no sólo atenta contra un derecho tan importante como es el
derecho de la propiedad, sino que también lo hace con respecto a la convivencia y
seguridad vecinales. Es precisamente en ese ámbito en el que el Ayuntamiento tiene
plenas competencias que deben reforzarse, al igual que se entiende necesario dotar a la
legislación procesal de instrumentos rápidos y eficaces que permitan al propietario
recuperar de inmediato la posesión de su vivienda sin soportar más presiones y
coacciones.

Recientemente, en el Congreso de los Diputados se ha registrado una Proposición de
Ley cuya admisión a trámite pronto habrá de ser sometida a la toma en consideración
de los diferentes Grupos Parlamentarios. Entre las medidas recogidas en esta iniciativa,
cabe destacar:

a)La reforma de la Ley de Propiedad Horizontal para legitimar a las Juntas de
Propietarios, a través de su Presidente, para instar el desalojo de viviendas
ilegalmente ocupadas cuando supongan una perturbación para la convivencia y
seguridad de la comunidad de vecinos (aspecto recogido ya al menos en parte en el
artículo 553-40.2 por el Código Civil de Cataluña). 

b) La reforma de la Ley de Enjuiciamiento Civil y de la Ley de Enjuiciamiento Criminal,
para que los desalojos de viviendas ocupadas ilegalmente y la recuperación de la
posesión por parte de sus titulares se tramiten a través del procedimiento de “juicio
rápido”, con el fin de minimizar los plazos procesales.

c) La reforma del Código Penal, para elevar las penas en casos de ocupaciones
ilegales y violentas de viviendas, y para tipificar como delito específico las
ocupaciones ilegales que sean promovidas por grupos criminales organizados para
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obtener un lucro, o bien que sean llevadas a cabo por dichas organizaciones para
desarrollar otro tipo de actividades delictivas, como el tráfico de drogas o la trata de
seres humanos.

Por todos estos motivos, el Grupo Municipal de Ciudadanos propone adoptar los
siguientes acuerdos: 

Primero. Apoyar de forma expresa la propuesta de modificaciones legislativas que se ha
presentado en el Congreso de los Diputados para ofrecer una protección integral y
efectiva a los legítimos titulares de derechos frente a la ocupación ilegal de viviendas.

Segundo. Poner en marcha y/o reforzar las medidas que sean necesarias para velar por
la seguridad y la convivencia vecinales afectadas por la ocupación ilegal, manteniendo
una estrecha colaboración con las asociaciones de vecinos, que son quienes mejor
conocen la realidad de sus barrios.

Tercero. Elaborar un censo de viviendas ocupadas de forma ilegal en Reus, donde se
indique el tipo de ocupación (para fines delictivos o por necesidad), y llevar a cabo el
seguimiento de las mismas. La Guardia Urbana instruirá los expedientes administrativos
oportunos a fin de acreditar los hechos contrarios a las ordenanzas vigentes en materia
de civismo, actuando de forma coordinada con los restantes Cuerpos de Seguridad.

Cuarto. Reforzar de forma inmediata la presencia policial y el patrullaje preventivo en
las zonas de nuestra ciudad ya afectadas por el problema de la ocupación."

EL SR. SÁNCHEZ EXPLICA LA MOCIÓ I ES PRODUEIX DEBAT

Sotmesa la proposta a votació es rebutjada amb 6 vots a favor, ( C'S: Srs./Sres. Sánchez,
Morales, Figueras, Labrador; PP: Sr. Domènech i Sra. Compte) 17 vots en contra
((PdeCAT)-CiU: Srs./Sres. Pellicer, Vilella, Monseny, Arza, Sardà, Enrech, Caelles; CUP:
Srs./Sres. Llorens, Fernández, Cuadrada, Angelergues, Ciurana, Puig; ERC-MES-MDC-
AVANCEM: Sres. Llauradó i Flores; AREUS: Srs. Cervera i Rubio) i 4 abstencions (PSC-CP:
Srs./Sres. Martín, Martínez, Guaita, Pozuelo). 

15. Moció del Grup municipal del Partit Popular (PP) per tal de desenvolupar
definitivament el pavelló esportiu "El Molinet" annex a l'IES Roseta Mauri.

L'alcalde anuncia que en relació a aquest punt de l'ordre del dia hi ha una esmena
presentada pel Grup municipal del GM CIUTADANS la qual ha estat acceptada i
per tant, es sotmet la moció a la consideració del Ple amb ella inclosa. 

"L’any 2011 la Junta de Govern Local aprova i presenta el projecte del Pavelló Esportiu “
El Molinet” annex al IES Roseta Mauri amb la reserva d´una finca de 1.200 metres
quadrats per a una futura ampliació i fixa dos accessos al pavelló, des del propi institut i

36



                                                                                                                                                                                    

                                                                                                                                                                                    

des de l'avinguda de Josep Pla, el cost de l'obra era de 2'6 MM€, dels quals la mitat
provenen dels departaments d'Educació i d'Esports de la Generalitat de Catalunya.

Donada la situació econòmica del Ajuntament l’any 2011 i 2012 es va sol·licitar una
prorroga perquè l’ajuntament de Reus no podia aportar la meitat del total del cost
previst en 2´6MM€ sobre aquest projecte i que havia d’establir l’eix educatiu i esportiu
que conforma l’escola Eduard Toda, l Institut Roseta Mauri i el Campus de Bellisens de la
Universitat Rovira Virgili. En aquell moment es va rebre notificació de la Generalitat pel
qual s’ajornava la concessió de la subvenció pel 2015 i canvi del sistema de finançament.

Aquest projecte contempla diversos objectius:

Dotar d’un espai esportiu i vestidors pel IES Roseta Mauri.

Disposar d’un equipament mixt (esportiu i educatiu) per poder disposar d’una oferta
formativa de graus i ensenyaments especials en l’àmbit esportiu.

Dotar d’un equipament esportiu a una zona residencial consolidada i en expansió.

Cobrir la demanda d’espais apropiats per la practica esportiva de modalitats com el
basquet i patinatge.

Generar sinergies amb el campus Universitari de Bellisens.

En aquest sentit el Partit Popular de Reus, en el seu programa electoral del 2015
apostava per l’execució definitiva d’aquest pavelló polilleuger d’esport annex a l´ Institut
Roseta Mauri per continuar fomenta’n l'esport base i així enfortint els programes
d'esport escolar i programes esportius perquè els veïns puguin tenir accés a algun
equipament esportiu.

El Partit Popular de Reus a traves del Grup Parlamentari del PPC, a l´any 2016 va
presentar esmena als Pressupostos de la Generalitat de Catalunya perquè s’inclogués
partida pressupostaria per  la construcció del  poliesportiu Roseta Mauri. 

Aquest passat divendres 23 de març el Consell de Ministres va aprovar un Decret Llei
que permet a les entitats locals la reinversió del seu superàvit de forma immediata i
donat que en el cas de Reus aquest es d’uns 2,5 MM d’euros, el Partit Popular presenta
aquesta Moció al Ple amb els següents acords:

Primer, Instar el govern de l’Ajuntament de Reus a desenvolupar definitivament el
projecte del pavelló “El Molinet” annex a d’Institut Roseta Mauri amb els recursos
econòmics provinents del superàvit dels comptes de 2017, sempre i quan el 50% de la
inversió sigui aportat per la Generalitat de Catalunya tal com s’havia previst inicialment.

Segon. Instar a l'Ajuntament de Reus a realitzar la construcció del mencionat pavelló
com impuls de l'eix educatiu i esportiu que conforma l'Escola Eduard Toda i l'Institut
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Roseta Mauri i el Campus de Bellisens de la Universitat Rovira i Virgili, tot aprofitant la
reinversió del superàvit de 2017."

EL SR. DOMENECH EXPLICA LA MOCIÓ I ES PRODUEIX DEBAT 

Sotmesa la proposta a votació, es rebutjada amb 10 vots a favor ( C'S: Srs./Sres.
Sánchez, Morales, Figueras, Labrador; PSC-CP: Srs./Sres. Martín, Martínez, Guaita,
Pozuelo; PP: Sr. Domènech i Sra. Compte;) 11 vots en contra (PdeCAT)-CiU: Srs./Sres.
Pellicer, Vilella, Monseny, Arza, Sardà, Enrech, Caelles; ERC-MES-MDC-AVANCEM: Sres.
Llauradó i Flores; AREUS: Srs. Cervera i Rubio i 6 abstencions (CUP: Srs./Sres. Llorens,
Fernández, Cuadrada, Angelergues, Ciurana, Puig).

16. Moció del Grup municipal CANDIDATURA D’UNITAT POPULAR (CUP) d'adhesió al
projecte STOLPERSTEINE de reconeixement als deportats als camps nazis.

"En data 30 de maig de 2014, l’Ajuntament de Reus, va aprovar en sessió plenària a
iniciativa de la CUP una moció “Per la promoció de les polítiques de recuperació de la
memòria històrica”.

En ella es feia referència als 13 veïns de Reus deportats i assassinats als camps nazis:
PERE CASES, JOSEP DOLÇ, MIQUEL FORT, JOSEP FREIXES JAUME GALTÉS, VICTÒRIA GRAU,
JOAN MARÍN, EUDALD MERCADÉ, JOSEP M. MUNNÉ, RAMON SANTS, JOAN TRILL i els
germans JOAN i PERE VERGÉS. A aquests, caldria sumar-hi els deportats que van poder
tornar vius, o els que no van ser recollits en els treballs realitzats per Montserrat Roig.

D’entre els acords, el punt primer deia “que l’Ajuntament de Reus prengui un paper actiu
en la recuperació de la memòria històrica. No sols aquella més recent i propera, sinó
també tota aquella que explica el motiu pel qual avui la nostra ciutat i les persones que
la conformen vivim o patim”. 

De les moltes formes de reconeixement a aquests milions de deportats arreu d’Europa,
en destaca el projecte Stolpersteine, una iniciativa de l’artista alemany Gunter Demnig,
que consisteix en la col·locació d’un llambordí fet a mà davant el domicili de cadascun
dels deportats, on hi consten les seves dades vitals i les dates de la deportació. A data
d’avui, s’han col·locat ja més de 60.000 llambordins Stolpersteine en 22 països diferents. 

Així, per donar continuïtat i compliment a aquesta voluntat de reconeixement i
restitució vers els deportats, es planteja al plenari de l’Ajuntament de Reus l’adopció dels
següents  acords: 

Primer. Sol·licitar al Memorial Democràtic l’adhesió de Reus al projecte Stolpersteine.

Segon. Iniciar els tràmits per tal de col·locar, tant aviat com sigui possible, les
llambordes corresponents als deportats de Reus.
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Tercer. Fer arribar aquest acord al Memorial Democràtic, als familiars dels deportats de
Reus als camps nazis i a l’Amical de Mauthausen.

LA SRA. CUADRADA EXPLICA LA MOCIÓ I ES PRODUEIX DEBAT 

Sotmesa la proposta a votació, s'aprova per unanimitat. 

17. Moció del Grup municipal CANDIDATURA D’UNITAT POPULAR (CUP) de suport
als comitès en defensa de la república.

L'alcalde anuncia que en relació a aquest punt de l'ordre del dia hi ha una esmena
presentada pel Grup municipal del PARTIT DEMÒCRATA (PDeCAT)-CiU als punts
primer, segon i tercer, havent estat acceptada l'esmena als punts primer i segon
però no al punt tercer i per tant, es sotmet la moció a la consideració del Ple amb
les esmenes acceptades incloses. 

"Des de que l’independentisme ha esdevingut majoritari a Catalunya, les mobilitzacions
han estat massives, constants i exemplars. La pràctica de la no-violència ha estat un
principi bàsic irrenunciable fins i tot davant de les actuacions d’unes forces policials
desbocades que no han mostrat dubtes a l'hora d’agredir a qualsevol persona, sigui
quina sigui la seva condició.

Tot i aquesta violència criminal orquestrada per un Estat superat i desbordat,

l’autoorganització popular va garantir la celebració del referèndum d’independència de

Catalunya, els llavors anomenats Comitès en Defensa del Referèndum van ser una eina

clau en la contenció i en la defensa no-violenta, cal insistir, dels col·legis i centres de

votació.

L'Estat espanyol, en totes les seves formes, ha engegat un procés de criminalització del

moviment independentista mitjançant la creació i socialització d'un relat que pretén

justificar la repressió sense límits, al més pur estil franquista on es celebraven judicis

sumaríssims amb les sentències redactades abans de començar. Aquesta estratègia

d'Estat no és nova, fa dècades que s'aplica a Euskal Herria on tot s'hi val, fins i tot

castigar les famílies amb la dispersió de presos o convertir una baralla de bar en un

atemptat terrorista. 

Aquesta setmana s'ha fet públic que la Fiscalia de l'Audiència Nacional obria diligències

contra els Comitès en Defensa de la República, atribuint possibles delictes de rebel·lió
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(delicte castigat amb penes de fins a 30 anys de presó). Els CDR no són una organització,

no són cèl·lules violentes i no tenen cap altre objectiu que treballar en favor de la

República Catalana, una república on tothom hi tindrà lloc, vingui d'on vingui, pensi com

pensi i parli la llengua que parli. 

Tanmateix, no ens sorprèn, el feixisme no tolera la pluralitat, la solidaritat i

l'autoorganització de base popular però per la part que ens toca, des d'aquesta humil

posició, recordar que l'existència de presos polítics no ens espanta sinó que ens

reafirma en la nostra decisió, que la repressió contra el moviment independentista no

ens fa dubtar sinó que ens empeny a crear xarxes de solidaritat i que davant de la

política del passat, un projecte de futur. 

Per tots aquests motius, la Candidatura d’Unitat Popular de Reus proposem els

següents acords:

Primer. L’Ajuntament de Reus insta a tota la societat a continuar mantenint la

convivència i la pau des del legítim dret a la llibertat d’expressió i manifestació, que

emparen tant la protesta com la discrepància política, i que fan de la democràcia i l’estat

de dret un valor fonamental. Les protestes i els actes al carrer, en qualsevol forma no

violenta, són conseqüents amb el respecte al dret a la manifestació i a la llibertat

d’expressió, manifestament explicitats amb la majoria sobiranista de construcció i

materialització de la República Catalana.

Segon. Manifestar el suport de l’Ajuntament de Reus als Comitès de Defensa de la

República, donat el seu caràcter no violent.

Tercer. Instar a l'Ajuntament de Reus a col·laborar en la defensa de reusencs i/o

reusenques que vegin vulnerats els seus drets polítics.

Quart. Comunicar aquests acords al Parlament de Catalunya, a l'Associació de Municipis

per la Independència, a l'Associació Catalana de Municipis, a l'Assemblea Nacional

Catalana, a Òmnium Cultural i a l'Associació d'advocats voluntaris 1 d'octubre de Reus."

EL SR. FERNANDEZ EXPLICA LA MOCIÓ I ES PRODUEIX DEBAT. DURANT EL DEBAT
S'ABSENTA DE LA SESSIÓ LA SRA. PUIG.  

A petició del Grup municipal del PARTIT DEMÒCRATA (PDeCAT)-CiU es fa votació per
separat dels punts de la moció.
 
Sotmesos a votació els punts primer i segon, s'aproven amb 14 vots a favor ((PdeCAT)-
CiU: Srs./Sres. Pellicer, Vilella, Monseny, Arza, Sardà, Enrech, Caelles; CUP: Srs./Sres.
Llorens, Fernández, Cuadrada, Angelergues, Ciurana; ERC-MES-MDC-AVANCEM: Sres.
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Llauradó i Flores) i 12 vots en contra ( C'S: Srs./Sres. Sánchez, Morales, Figueras,
Labrador; PSC-CP: Srs./Sres. Martín, Martínez, Guaita, Pozuelo; PP: Sr. Domènech i Sra.
Compte;  AREUS: Srs. Cervera i Rubio).

Sotmès a votació el punt tercer, s'aprova amb 20 vots a favor ((PdeCAT)-CiU: Srs./Sres.
Pellicer, Vilella, Monseny, Arza, Sardà, Enrech, Caelles; CUP: Srs./Sres. Llorens, Fernández,
Cuadrada, Angelergues, Ciurana; PSC-CP: Srs./Sres. Martín, Martínez, Guaita, Pozuelo;
ERC-MES-MDC-AVANCEM: Sres. Llauradó i Flores; AREUS: Srs. Cervera i Rubio) 2 vots en
contra (PP: Sr. Domènech i Sra. Compte) i 4 abstencions (C'S: Srs./Sres. Sánchez, Morales,
Figueras,  Labrador).

Sotmès a votació el punt quart, s'aprova s'aprova amb 20 vots a favor ((PdeCAT)-CiU:
Srs./Sres. Pellicer, Vilella, Monseny, Arza, Sardà, Enrech, Caelles; CUP: Srs./Sres. Llorens,
Fernández, Cuadrada, Angelergues, Ciurana; PSC-CP: Srs./Sres. Martín, Martínez, Guaita,
Pozuelo; ERC-MES-MDC-AVANCEM: Sres. Llauradó i Flores; AREUS: Srs. Cervera i Rubio)
6 vots en contra ((C'S: Srs./Sres. Sánchez, Morales, Figueras, Labrador; PP: Sr. Domènech
i Sra. Compte ).

INTERVENCIÓ DEL SR. PELLICER 

Assumptes sobrevinguts, si s'escau. 

No n'hi ha, 

S'absenten de la sessió la Sra. Guaita i el Sr. Domènech. 

Precs i preguntes.

Intervenció de la Sra. Pozuelo del Grup municipal del PARTIT DELS SOCIALISTES DE
CATALUNYA–CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) fent el prec sobre les àrees
escolars de proximitat al web de l'Ajuntament. 

"L’Àrea d’Ensenyament disposa d’un apartat al web municipal on s’hi pot consultar tota
la informació referent al procés de preinscripció i matrícula als diferents centres
educatius de la ciutat.

Concretament, pel que fa a la consulta de les àrees escolars de proximitat a un centre
educatiu, l’aplicatiu ordena el centres més pròxims a l’àrea escollida en funció de si són
col·legis (en primer lloc) o si són escoles (en segons lloc).

Per tal de facilitar la cerca, demanem que l’aplicatiu ordeni el llistat de centres per ordre
alfabètic, en funció del nom propi de cada centre. 
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Per part de la Sra. Sardà ES DÓNA RESPOSTA al prec.

Intervenció de la Sra. Compte del Grup municipal del Partit Popular (PP)
preguntant envers les modificacions urbanístiques a la Junta de Govern Local a
Reus. 

"Des de l'aprovació del Pla General d'Ordenació Urbana l'any 1999, s'han fet diverses
modificacions a la ciutat de Reus establint millora i/ o adequació en benefici d'espais
locals, en aquest sentit la passada Junta de Govern Local del 2018 va aprovar la
modificació envers el Projecte d´ Horts d'en Ros, que permetria obrir finalment el carrer
de la Riba amb el Camí del Valls, en aquest sentit es modifica una zona no publica per
atreure en un futur a promotors i/o constructors per aquest motiu el Partit Popular
formula en Ple les següents Preguntes:

Primer. Quantes zones no publiques resten pendent de modificació des de l'aprovació
del Pla General d'Ordenació Urbana des de l'any 1999?

Segon. S'han establert peticions de promotors i/o constructors per desenvolupar
aquestes zones no publiques?

Tercer. Si és afirmativa, quantes peticions s'han registrat en aquest sentit?

Quarta. Podrà detallar el regidor d'urbanisme en la pròxima Comissió de Territori i
Urbanisme la relació d'espais no públics i les peticions establertes de constructors i/o
promotors?"

Per part del Sr. Arza ES DÓNA RESPOSTA a la pregunta. 

Intervenció de la Sra. Compte del Grup municipal del Partit Popular (PP)
preguntant sobre les reunions de l'Ajuntament de Reus i l'Agència Catalana
d'Habitatge a Mas Pellicer. 

"El passat mes de Març del 2018 l'associació de Veïns 1 de Maig es retirava de contínues
queixes i percepció de mancança de presència policial i ocupació d'habitatges una
situació que el govern municipal va aprofitar per convocar "in extremis" una reunió amb
el Director Territorial d'Habitatge i el regidor de Guàrdia Urbana amb l'associació veïnal
per aquest motiu el Partit Popular formula en Ple les següents preguntes:

Primera. S'ha establert una modificació del nou conveni de col·laboració entre l'Agència
Catalana d'Habitatge i l'Ajuntament de Reus, que es va aprovar recentment?

42



                                                                                                                                                                                    

                                                                                                                                                                                    

Segona. Si és afirmativa, quines són les noves condicions i quan es preveu explicar-les
en Comissió de Serveis a la Persona?

Tercera. Si és negativa, quins acords s'han establi’t per part de la Direcció Territorial
d'Habitatge en la reunió amb l´Associació de Veïns 1 de Maig?

Quarta. Quins acords s'han establert a la reunió per part de l´ajuntament de Reus amb l
´ Associació de Veïns 1 de Maig?

Per part de  del Sr. Arza ES DÓNA RESPOSTA a la pregunta.

Intervenció de la Sra. Compte del Grup municipal del Partit Popular (PP)
preguntant sobre el pagament de la DPO dels treballadors del Centre Mèdic
Quirurgic (CMQ).

"El passat dia 21 de març del 2018 el Consell d'Administració va formular les seves
compres anuals del 2017, amb un saldo dèficit en el seu històric, una situació que
perjudica el pagament de les DPO dels treballadors del centre en aquest sentit el Partit
Popular en Ple formula les següents preguntes:

Primera. El dia d'avui, s'han establí moviments comptables un cop aprovats els comptes
anuals de l'exercici 2017?

Segona. Si és afirmativa, quins són aquests moviments comptables que s'han efectuat?

Tercera. Si es negativa, com preveu 'pagar les DPO, el Consell d'administració del CMQ,
als treballadors del centre?

Quarta. Ara com ara, creu el govern municipal que es podran pagar les DPO dels
treballadors del 2017?

Cinquena. S'hauran de prendre mesures econòmiques en contra dels treballadors
del CMQ, per al trasllat del centre sanitari?

Sisena. Si és afirmativa, quines són les mesures econòmiques que el Consell
d'administració, preveu?

Per part de  la Sra. Llauradó    ES DÓNA RESPOSTA a la pregunta.
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Intervenció de la Sra. Martínez del Grup municipal del PARTIT DELS SOCIALISTES
DE CATALUNYA–CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) preguntant sobre el
tancament de grups de P3 als centres educatius de la Ciutat. 

"L’acta del Plenari del Consell Escolar Municipal del passat 23 de gener de 2018 recull el
nombre de germans dels alumnes matriculats als diferents centres de la ciutat que
s’esperen a la preinscripció per al curs 2018/2019. Concretament, a l’escola Isabel
Besora la previsió és de 20 germans i al Joan Rebull, és de 19 germans.

Malgrat aquestes dades, el departament d’Ensenyament ha anunciat el tancament de
dos grups de P3 en aquests centres: un a la Isabel Besora (que passarà de 2 a 1 grup) i
un a l’escola Joan Rebull (que passarà de 3 a 2 grups).

Quina és la justificació en què es basa el tancament de grups en aquestes dues escoles,
tenint en compte que si s’hi espera un nombre important de germans que voldran
entrar als dos centres?"

Per part de la Sra. Sardà ES DÓNA RESPOSTA a la pregunta

I, sense més assumptes a tractar s'aixeca la sessió de la qual, com a secretari, estenc
aquesta acta amb el vistiplau de l’alcalde president.

L’alcalde                                                                      El secretari general 
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